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Filmaři v Lukově Noc kostelů Školní akademie



ŠKOLNÍ AKADEMIE ZŠ LUKOV 10. 5. 2016

NOC KOSTELŮ V KAPLI SV. JANA KŘTITELE

VIDEOREPORT můžete zhlédnout na: www.lukov.cz (Jsem občan - Videogalerie)

FOTOREPORT můžete zhlédnout na: www.lukov.cz (Jsem občan - Fotogalerie)

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 25. 6. 2016

VIDEOREPORT můžete zhlédnout na: www.lukov.cz (Jsem občan - Videogalerie)

Noc kostelů byla uspořádána v pátek 10. května v kapli sv. Jana Křtitele na hradě Lukov. Pod širým nebem mezi hradbami zazněly tóny studentů  
Základní umělecké školy Morava pod vedením učitele hudby pana Milana Přívary.

V sobotu 25. 6. 2016 bylo slavnostně přivítáno do společenství naší obce 9 dětí, z toho 4 děvčata a 5 chlapců.



KRÁTKÉ ZPRÁVY 
Z LUKOVA

ČESKÝ SVAZ VČELAŘŮ 
PODĚKOVÁNÍ

OBECNÍ KNIHOVNA
VÁS ZVE 

Vážení spoluobčané, 

rok se nám v tichosti přehoupl do druhé poloviny. A tak je čas malého bilancování. 
Jistě jste si všimli, že úspěšně pokračuje rekonstrukce a modernizace 2. patra budo-
vy nákupního střediska. To umožní budoucím nájemcům zkvalitnit stávající služby 
nebo zavést služby nové. Radost mi dělá revitalizovaný park před domovem seniorů  
a hlavně to, že se zazelenaly všechny vysázené okrasné stromy. 

Když budete číst tyto řádky, budou letní prázdniny v druhé polovině. Mnozí  
z vás již mají dovolenou za sebou. Těm, kteří ji teprve plánují, přeji zasloužený  
odpočinek a mnoho nových zážitků.

Věřím, že si od školních povinností odpočinuli i naši žáci a studenti a že se s chutí 
pustí do další výuky. Našim budoucím prvňáčkům, kteří se již jistě do školy těší, 
přeji, aby se jim tam líbilo a dařilo.

Dále bych chtěl v předstihu zmínit, že volby do zastupitelstev krajů byly vyhlá-
šeny prezidentem ČR Milošem Zemanem na 7. a 8. října 2016. V tyto dny budeme  
i v Lukově spolurozhodovat, kdo bude náš kraj v dalším období spravovat.

Jiří Jangot,
starosta Obce Lukov

Vážení čtenáři,
v letošním roce, k naší velké radosti, došlo k navýšení po-
čtu nových včelstev a pomalu se vracíme na počty včelstev 
před morovou nákazou včelího plodu, která nás postihla  
v minulých letech. O tom jsem psala již dříve. A ti, kteří čtou 
zpravodaj pravidelně, si jistě na příspěvek vzpomínají.

Letos bylo poměrně hodně nových rojů a také snůška medu byla velmi dob-
rá. Nemůžeme však paušalizovat, protože ne všem včelařům se v jejich péči  
o včelstva každý rok daří. Záleží především na jakém stanovišti se včelnice na-
chází, na počasí, jaké osevní plány má místní OZD Podhoran a také v podletí 
na množství medovice. Její množství ovlivňuje především počasí. Takže může,  
ale také nemusí být.

Chtěla bych poděkovat všem, kteří nám 
pomáhají i tím, že pěstují medonos-
né keře na svých zahradách, květiny na 
záhonech a používají k ochraně rostlin 
chemické přípravky, které jsou pro vče-
ly neškodné. Všem těmto zahrádkářům  
patří náš veliký DÍK!!!

Za místní organizaci ČSV, 
 PhDr. Hana Drábková Pokračování Krátkých zpráv na str. 6

Beseda na téma

ČÍNSKÁ MEDICÍNA
19. 9. 2016 v 17.00 hod.

přednášející :   
MUDr. Petra Uríková

Beseda na téma

ČÍNSKÁ MEDICÍNA
19. 9. 2017 v 17.00 hod.

přednášející :   
MUDr. Petra Uríková

Více na www.lukov.cz

Cestopisná přednáška  
                      Jiřího Lehejčka

na téma

KANADA
24. října 2016,  

začátek v 18.00 hod.
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USNESENÍ
Z 11. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE LUKOV
konaného dne 15. 6. 2016   

V Lukově dne 15. 6. 2016
Jiří Jangot – starosta 

Michal Teplý – místostarosta
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Zastupitelstvo obce Lukov, v souladu s ustanovením § 84 zákona č. 128/2000 Sb. o obcích, ve znění 
pozdějších předpisů:

 • 114/2016
ZO schvaluje v souladu s ust. § 85 odst. a) zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů nákup 
pozemku p. č. 1059/15 o výměře 34 m2 v k. ú. Lukov u Zlína, vzniklého na základě GP č. 1265-0026/2016, 
ze dne 14. 4. 2016, za cenu 1050 Kč/m2 bez DPH od vlastníků tohoto pozemku.

 • 115/2016
ZO schvaluje v souladu s ust. § 39 odst. 1 zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů záměr 
směny části pozemku p. č. 395/1 o výměře 5159 m2 v k. ú. Vítová, za část pozemku p. č. 395/4 a část pozemku 
p. č. 395/5 v k. ú. Vítová.

 • 116/2016
ZO neschvaluje v souladu s ust. § 39 odst. 1 zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů 
záměr prodeje části obecního pozemku p. č. 1270/78 v k. ú. Lukov u Zlína o výměře cca 3 m2, o které požádali 
žadatelé, kteří staví rodinný dům na vedlejším pozemku.

 • 117/2016
ZO schvaluje poskytnutí finančního daru ve výši 30.000 Kč z rozpočtu Obce Lukov pro Domov pro seniory 
v Lukově, příspěvková organizace, Hradská 82, Lukov.

 • 118/2016
ZO schvaluje závěrečný účet obce Lukov za rok 2015, bez výhrad.

 • 119/2016
ZO schvaluje účetní závěrku Obce Lukov za rok 2015 v souladu s ust. § 3 písm. c) vyhlášky č. 220/2013,  
o požadavcích na schvalování účetních závěrek některých vybraných účetních jednotek.

 • 120/2016
ZO schvaluje Protokol o schvalování účetní závěrky Obce Lukov za rok 2014, v souladu s ust. § 11, odst. 1 
vyhlášky č. 220/2013, o požadavcích na schvalování účetních závěrek některých vybraných účetních jednotek.

 • 121/2016
ZO bere na vědomí předložené návrhy Programu rozvoje obce Lukov na období 2016 – 2020 a ukládá místo- 
starostovi obce zpracovat komplexní dokument s názvem „Program rozvoje obce Lukov na období 2017 – 2022“ 
v termínu do 31. 10. 2016. 

 • 122/2016
ZO v souladu s ust. § 84 odst. 2), písm. h) zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpi-
sů, vydává obecně závaznou vyhlášku číslo 2/2016, kterou se zrušení obecně závazné vyhlášky číslo 2/2011  
o místním poplatku z ubytovací kapacity a obecně závazné vyhlášky č. 5/2011 o místním poplatku ze vstupného.

 • 123/2016
ZO bere na vědomí Žádost o navýšení kapacity Mateřské školy Lukov, příspěvková organizace, kterou před-
ložili občané obce Lukov s 23 podpisy.

 • 124/2016
ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 2/2016.
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ZPRÁVY Z JEDNÁNÍ RADY OBCE LUKOV   
        
Rada obce se schází pravidelně každých čtrnáct dnů, vždy ve středu v 15.00 – 19.00 hod. Dle zákona č. 128/2000  
Sb. o obcích, je jednání rady obce neveřejné. Avšak naším zájmem je informovat obyvatele Lukova o všem podstatném, 
co rada obce projednává. Proto jsem zde vybral nejdůležitější body, které byly řešeny. 

Od posledního vydání Lukovského zpravodaje proběhla čtyři jednání RO (25. 5., 8. 6., 29. 6. a 20. 7. 2016).

• RO schvaluje provedení drobných stavebních úprav nebytových prostor pro lékaře v budově VÚB takto: 
ordinace MUDr. Klácelové – nákup klimatizační jednotky, oprava světel a zásuvek, výměna žaluzií a lokální 
oprava podlahy,
čekárna – výměna žaluzií a lokální oprava podlahy, doplnění elektrického přímotopu, rekonstrukce dvou sociál-
ních zařízení (personál a veřejnost). 

• RO schvaluje zpracování studie na rozšíření sběrného dvora v Lukově společností ENVI projekt Czech s.r.o.,  
za nabídnutou cenu.

• RO bere na vědomí ukončení nájemní smlouvy k 31. 7. 2016 na nebytové prostory v budově č. p. 401, kde byl 
provozován Zverimex.

• RO bere na vědomí ukončení nájemní smlouvy s dětskou lékařkou paní MUDr. Mlčochovou, která již nechtěla 
dále provozovat dětskou ordinaci v Lukově. Uvolněné prostory budou nabídnuty k pronájmu jiné dětské lékařce.

• RO schvaluje uzavření Smlouvy se společností LOOK OF THE FILM s.r.o. na natáčení pohádky s názvem 
„Dukát Černé paní“ na katastrálním území obce Lukov. Toto natáčení bude probíhat do konce letních prázdnin.

• RO bere na vědomí předloženou Smlouvu o spolupráci se slovenským městem Bojnice.

Pokud bude mít někdo zájem o podrobnější informace, nejen k těmto bodům, velmi rád je zodpovím. 

Michal Teplý, místostarosta
Kontakt: mistostarosta@lukov.cz

ROZŠÍŘENÍ MATEŘSKÉ ŠKOLY LUKOV, P. O.
O DALŠÍ TŘÍDU

Mateřská škola Lukov má již dlouho-
době v každé třídě 28 dětí. Podle stá-
vající legislativy je maximální počet 
dětí ve třídě stanoven na 24, ale zři-
zovatel (což je příslušná Obec) může 
povolit výjimku na 28 dětí. Vzhledem 
k velkému zájmu rodičů o umístění 
dětí do MŠ v Lukově je již několik let 
tato výjimka uplatňována a v každé 
třídě je každoročně umístěno 28 dětí.   
V Lukově se každoročně narodí cca 12  
až 20 dětí a někdo se také přistěhuje  
s dětmi předškolního věku. Proto jsme 
se již dříve začali zabývat rozšířením 

kapacity Mateřské školy v Lukově. 
Jakmile bylo rozhodnuto o přemístění 
knihovny do budovy Základní školy 
Lukov a začalo zpracování projektové 
dokumentace na přestavbu prostorů 
po bývalé knihově a okolních prostorů 
na další třídu Mateřské školy Lukov.  
V tomto roce také obdržela Obec Lu-
kov žádost místních obyvatel na roz-
šíření kapacity MŠ, protože pro další 
školní rok 2016/2017 nebylo přijato  
cca 10 lukovských dětí do MŠ, díky 
malému počtu míst. Po konzultacích  
s paní ředitelkou MŠ a projektantem  

byla projektová dokumentace dokon- 
čena a bylo vydáno stavební povole-
ní na výstavbu třetí třídy MŠ Lukov  
o kapacitě 18 dětí. Náklady na výstav-
bu této třídy jsou dle projektové do-
kumentace odhadovány na 3,16 mil. 
Kč. Abychom tyto náklady nemuseli 
hradit z rozpočtu Obce Lukov, zapoji-
li jsme se do programu Integrovaného 
plánu rozvoje území města Zlína (dále 
jen IPRÚ), kde mimo další projekty 
máme také předschváleny finanční 
prostředky na tento projekt rozšíření 
kapacity MŠ. Dotace by měla být ve 
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výši 85 % uznatelných nákladů. Čeká-
me tedy na přesné postupy, jak dané 
prostředky čerpat. Protože se jedná  
o nový nástroj finanční podpory, nebyla 
ještě stanovena přesná metodika čerpá-
ní těchto prostředků (o programu IPRÚ 

bude samostatný článek v dalším čísle 
Lukovského zpravodaje). Tento dotač-
ní program by se měl rozběhnout již na 
podzim tohoto roku, proto předpoklá-
dáme, že začneme s výběrovým řízením 
na dodavatele stavby ještě letos a pokud 

budou stanovena pravidla pro čerpání 
uvedených dotací, měly by stavební 
práce na rozšíření kapacity MŠ Lukov 
začít v následujícím zimním období. 

Michal Teplý, místostarosta

Příloha LZ - plán Rozšíření MŠ v elektronické podobě na: www.lukov.cz/vitejte/obcan/lukovsky-zpravodaj/

POKRAČOVÁNÍ 
KRÁTKÝCH ZPRÁV

NABÍDKA ZAMĚSTNÁNÍ 
MACMATIC s.r.o.

Společnost Macmatic s.r.o. hledá do 
svého týmu dvě nové kolegyně/kolegy 
na pozici administrativní pracovnice/
pracovník. Hlavní náplní Vaší prá-
ce bude komunikace s dodavateli strojů a příslušenství v anglickém jazyce a agenda  
objednávek. Více informací o pracovních pozicích se dočtete na webových stránkách 
společnosti macmatic: www.macmatic.cz

Základní požadavky na vhodného uchazeče je minimálně středoškolské vzdělání 
(místo je vhodné i pro čerstvé absolventy), aktivní komunikativní znalost angličtiny 
slovem i písmem a uživatelská znalost MS Excel, MS Word.

Nabízíme Vám zázemí stabilní společnosti, zaškolení na tuto pozici, zodpovědnou 
práci bez rutiny, průběžné rozšiřování Vašich znalostí díky profesním školením  
a možnost profesního růstu.

Místo práce: nyní Želechovice n. Dřevnicí, od roku 2017 Průmyslová zóna Lukov
Nástup je možný ihned.

V případě Vašeho zájmu zašlete prosím Váš životopis na e-mailovou adresu:  
info@macmatic.cz

Těšíme se na Vás!

VÝZVA 
PRO DLUŽNÍKY

Žádáme občany, kteří za rok 2016 
doposud neuhradili poplatky za 
odvoz komunálního  odpadu,  po-
platek za psa a za nájem hrobového 
místa, ať  učiní do 31. 8.  2016. !

barevná inzerce/upoutávka na obálce zpravodaje 
inzerát 1/4 str. 104 x 147 mm 350 Kč 
inzerát 1/2 str. 210 x 147 mm 650 Kč

černobílá inzerce/upoutávka uvnitř zpravodaje 
inzerát 1/4 str. 104 x 147 mm 250 Kč 
inzerát 1/2 str. 210 x 147 mm 500 Kč

Hotové inzeráty v daných rozměrech zasílejte po platbě na OÚ Lukov. Váš inzerát by měl mít spadávky 4 mm a ořezové značky. V případě,  
že budete potřebovat poradit, upravit Váš stávající inzerát, popř. vytvořit nový, kontaktujte grafika LZ na e-mailu: martinlysak4@seznam.cz.

Upoutávky pro lukovské spolky a organizace  
ZDARMA

VÝUKA CIZÍCH JAZYKŮ
V LUKOVĚ

Mgr. Eva Malíšková 
nabízí od září výuku jazyků:

• ANGLICKÉHO
všechny úrovně

• FRANCOUZSKÉHO
začátečníci, mírně pokročilí

• NĚMECKÉHO
začátečníci

Info na tel. 739 677 389
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ZÁJEZD DO TŘEBÍČE 
A NA DALEŠICKOU PŘEHRADU

V úterý 28. června jsme se za krásného 
letního rána vydali od Obecního úřa-
du v Lukově na cestu za poznáváním 
naší krásné vlasti směrem k Vysočině. 
Naším cílem byla Dalešická přehrada  
a město Třebíč. Hlavními iniciátor-
kami zájezdu byly členky místního 
klubu důchodců a autobus se podařilo 
zaplnit do posledního místa i ostatními 
seniory z Lukova.  

Celkem bezproblémově jsme projeli naší 
stále opravovanou dálnicí D1 a přijeli  
k první zastávce na trase našeho výletu, 
Dalešické přehradě. Sešli jsme kousek  
z parkoviště ke stanovišti lodí a hned 
začali nastupovat. Po odražení lodě od 
břehu nás čekal velmi příjemný záži-
tek projížďky po přehradě, ke kterému 

přálo jedinečné počasí. Dalešická pře-
hrada je naše nejhlubší umělá přehrad-
ní vodní nádrž s maximální hloubkou 
85,5 m a s nejvyšší hrází v ČR a druhou 
nejvyšší sypanou hrází v Evropě.

Po hodinové plavbě lodí nám vyhládlo, 
tak jsme se přepravili do Třebíče, cíle na-
šeho výletu. V příjemném prostředí tře-
bíčské restaurace Lihovar, kde vaří pivo 
vlastní značky, jsme dobře poobědvali. Po 
malém oddechnutí nás čekala prohlídka 
klenotu románského stavitelství zapsa-
ného na seznamu UNESCO, bazilika sv. 
Prokopa. Po vstřebání množství dojmů  
z mistrovského stavitelského umění na-
šich předků, kterého si váží na celém světě, 
jsme si na chvilku ještě v restauraci sedli  
a posilnili se na cestu zpět dobrou kávou.

Děkujeme tímto především Radě obce 
Lukov a Obecnímu úřadu v Lukově 
za zorganizování a financování tohoto 
skvělého poznávacího zájezdu. Těšíme 
se na další.

Za spokojené účastníky zájezdu 
Stanislava Hudečková,

předsedkyně sociální komise
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MATEŘSKÁ ŠKOLA
INFORMUJE

• Nauč se první pomoc, pod vedením zaměstnanců  
 Útvaru policejního vzdělávání a služební  
 přípravy Brno

• Ukázka práce policie ČR a psovoda

• Ukázka práce ve veterinární ordinaci

• Za jezinkami do lukovského pohádkového lesa

Vážíme si Vaší spolupráce s námi a těšíme se na další.

• Navštívili jsme ZOO  Lešná.
• Navštívili jsme kozí farmu u Julinových.
• Uspořádali jsme zápolení v olympijských disciplínách. 

 

• Rozloučili jsme se se školním rokem i našimi „sko-
roškoláky“ a jejich rodiči

• Rozloučili jsme se se školním rokem i našimi  
„skoroškoláky“ a jejich rodiči.
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Další fotografie naleznete na webových stránkách mateřské 
školy www.mslukov.cz.

INFORMAČNÍ SCHŮZKA S RODIČI NOVĚ PŘIJATÝCH 
DĚTÍ JE POVINNÁ,

bude se konat v pondělí 29. srpna 2016 od 15.30 hod. ve školní 
jídelně mateřské školy (hlavním vstupem do budovy MŠ,  

v přízemí vlevo).

Program: rozbor ustanovení školního řádu MŠ, rozbor usta-
novení směrnice o úplatě za vzdělávání, seznámení s obsahem 
školního vzdělávacího programu MŠ, informace školní jídelny.

INFORMAČNÍ SCHŮZKA S RODIČI DĚTÍ   
II. A III. ROČNÍKU MŠ JE POVINNÁ,

bude se konat v pondělí  5. září 2016 od 15.45 hod. 
ve třídě Včelky.

Program: důležitá ustanovení školního řádu MŠ a směrnice  
o úplatě za vzdělávání, informace 

o změnách v organizaci vzdělávání MŠ, informace 
školní jídelny.

Neúčast omluvte zprávou na e-mail mslukov@mslukov.cz nebo na tel. 775 550 644

Bc. Radka Komárková,
                                                                                                 ředitelka MŠ 

Děkujeme maminkám dětí MŠ – paní Mgr. Pavlíně Piskořové, paní Mgr. Lucii Javoříkové a dále paní  
MVDr. Silvii Doležalové a paní Evě Brázdové, které pro děti mateřské školy zprostředkovaly nevšední zážitky 

při akcích na konci školního roku!

INFORMACE ŠKOLNÍ JÍDELNY 
PŘI MATEŘSKÉ ŠKOLE LUKOV

Jak uvádí uznávaná lékařka, psychoterapeutka, moderátorka, MUDr. Kateřina Cajthamlová: „Školní stravování 
by, podle mého názoru, mělo odpovídat trendům zdravé výživy, z hlediska zastoupení jednotlivých kategorií 
potravin by mělo vlastně doplňovat a obohacovat často stereotypní jídelníček v českých rodinách. Škola má 
děti vyučovat v různých oborech, měla by je učit i kulturně a zdravě se stravovat. Ve školní jídelně je k tomu 
výborná příležitost.“

Naše školní jídelna zajišťuje stravování pro děti mateřské 
školy, žáky základní školy a cizí strávníky, jejichž počet 
se rok od roku zvyšuje. Jídelníčky sestavujeme tak, aby 
jídlo bylo pestré a vyvážené dle nutričního doporučení da-
ného vyhláškou o školním stravování a tím plníme tzv. 
spotřební koš potravin, kde je  sledována  dostatečná míra 
zastoupení ovoce, zeleniny, mléčných výrobků, mléka, 
tuků, ale i luštěnin, masa a ryb v celkovém objemu podá-
vané stravy. O tom, že to vůbec není jednoduché, se mohli 

již druhým rokem přesvědčit i žáci pátého ročníku ZŠ. Měli 
možnost sestavit jídelníček na dva týdny podle vlastních 
představ, ale přitom dodržet stanovená nutriční pravidla. 
Najednou už nezbylo místo pro - u většiny tak oblíbené 
- řízky ani buchtičky s krémem. Jako kuchařky a záro-
veň matky máme radost, když našim strávníkům chutná,  
a vidíme zástupy u výdejových okének na přidávání. Pro-
to často při sestavování jídelníčků prožíváme vnitřní dile-
ma - zdravé nebo oblíbené?

K tomu, abychom naplnily smysl hesla - zdravé a oblíbené - uplatňujeme dle současného trendu výživových poradců:
• výběr kvalitních surovin a potravinových produktů bez zbytečných konzervantů, umělých barviv a dochucovadel
• používání jen nezbytného množství soli, dochucování jídla bylinkami



• omezování množství cukru a sladidel v jídlech a nápojích
• upřednostnění pečiva z tmavé a celozrnné mouky, omezování jídel z bílé mouky 
• omezování polotovarů a náhražek ve stravování
• občas dopřát dětem chutný, zdravý dezert

Většina z nás, kdo trendy současného zdravého stravování sleduje a řídí se jimi, ví, 
že cena stoupá úměrně s kvalitou. Abychom byli schopni vyrovnávat  příjmy s výdaji 
za potraviny, je třeba od září 2016 odpovídajícím způsobem navýšit cenu stravného:

děti MŠ dopolední stravování 30 Kč

děti MŠ celodenní stravování 37Kč

žáci ZŠ  1.– 4. třída 24Kč

žáci ZŠ  5. třída 26Kč

cizí strávníci 55Kč

Děkujeme za pochvaly z řad přibý-
vajících cizích strávníků, zejména 
důchodců a maminek na mateřské 
dovolené oceňující kvalitní jídlo 
pro sebe a své malé děti.  

Kolektiv školní jídelny přeje všem dě-
tem, žákům i učitelům šťastné vykročení 
do nového školního roku.

vedoucí školní jídelny, 
Kateřina Březíková
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SPOREA s.r.o.
STAVÍME NA SPOLEHLIVOSTI A ČERSTVOSTI

Další firmou, která od února 2016 otevřela své sídlo v Průmyslové zóně Lukov, je SPOREA s.r.o. majitele Vladimíra 
Jantuly. Společnost SPOREA s.r.o. v současné době zaujímá první příčku na trhu mezi dodavateli čerstvých hub  
v ČR. Mezi hlavní odběratele patří velké řetězce, jako je Kaufland, Lidl, Makro CZ, Metro SK, Norma a mnoho dal-
ších velkoobchodů po celé České a Slovenské republice. Firma pod názvem SPOREA s.r.o. působí na trhu od r. 2004.

JAK TO VŠECHNO ZAČALO?
V listopadu to bude 27 let, co jsme 
při hlavním zaměstnání začali pěs-
tovat žampiony ve sklepě na Vítové. 
Následně, jak jsme se rozvíjeli, jsme 
se rozšiřovali do pronajatých prostorů  
v JZD Podhoran Lukov a nakonec 
jsme si pronajali bývalou žampionár-
nu v Holešově. Postupně jsme zjišťo-
vali, že poptávka po čerstvých žampio-
nech je tak velká, že ji vlastní výrobou 
nedokážeme pokrýt, proto jsme v roce 
1995 ukončili pěstování a začali se za-
bývat velkoobchodem. Začátky byly 
těžké, protože po revoluci neměl té-
měř nikdo s podnikáním zkušenosti. 

Na druhou stranu jsme nemuseli 
bojovat s konkurencí. Z počátku 
jsme prodávali 500 kg čerstvých 
žampionů za měsíc.

SOUČASNÁ SITUACE?
Jsme rodinná firma a zaměst-
náváme 25 zaměstnanců z blíz-
kého okolí. Ze Zlína, kde jsme 
byli šest let, se do Lukova vra-
címe podruhé. Osm let jsme byli  
v pronájmu v 1. patře budovy 
nákupního střediska. Ročně naše 
rozvozová auta najezdí okolo  
1 milionu km, protože v součas-

nosti prodáváme asi 400 tun čerstvých 
hub měsíčně. Z počátečních žampionů 
jsme rozšířili sortiment o velmi popu-
lární hlívu ústřičnou, žampiony kré-
mové, portobello, ale i o exotiku, např. 
shiitake, shimeji.

PLÁNY DO BUDOUCNA?
Stavíme na tom, že jsme spolehlivá 
firma. Jelikož máme top zákazníky, 
musí být objednávky vykryty vždy 
na 100 % v nejvyšší kvalitě a čerstvos-
ti, abychom si tyto odběratele udrželi  
a mohli naplno využívat kapacity nově 
vybudovaného areálu.

www.sporea.cz
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ROZLOUČENÍ
SE ŠKOLNÍM ROKEM 2015/2016

30. června jsme za přítomnosti pana starosty slavnostně 
ukončili školní rok 2015/2016.

Rozloučili jsme se s žáky 5. třídy, kteří odcházejí na 
víceletá gymnázia a 2. stupně základních škol v Kašavě, 
Fryštáku a Želechovicích nad Dřevnicí. Již třetím rokem 
jsme se jim s finanční podporou OÚ Lukov snažili přechod 
na jiné školy usnadnit teambuildingovým setkáním s žáky 
5. tříd ZŠ Kašava a ZŠ Fryšták. 

LETOŠNÍ PÁŤÁCI ZA SEBOU ZANECHALI  
POŘÁDNÝ KUS PRÁCE

K příležitosti 700. výročí narození Karla IV. byla Národ-
ním pedagogickým muzeem vyhlášena výtvarná soutěž „Ka- 
rel IV. očima dětí“. Soutěž byla určena pro všechny děti, žáky  
a studenty, od nejmenších tvůrců až po ty téměř maturující.

Soutěže se zúčastnilo 9 343 prací dětí převážně z Čes-
ké republiky, ale zapojila se i řada krajanských spolků  
v zahraničí a některé zahraniční školy. Ze zahraničí doputo-
valy obrázky a výtvarné práce z Anglie, Arménie, Austrá-
lie, Belgie, Brazílie, Chorvatska, Irska, Itálie, Lucemburska, 
Německa, Nového Zélandu, Saúdské Arábie, Slovenska, 
Ukrajiny, USA nebo Švýcarska.

Pět nejúspěšnějších kolektivů získalo ocenění ministry-
ně školství Mgr. Kateřiny Valachové, PhD., a  ředitelky 
Národního pedagogického muzea a knihovny J. A. Ko- 
menského PhDr. Markéty Pánkové. 

Mezi tyto kolektivy, jimž ocenění předávala přímo paní 
ministryně, patřila i naše pátá třída!

Všechny oceněné práce jsou vystaveny v prostorách Ná-
rodního pedagogického muzea od slavnostního předávání 
cen dne 16. 6. 2016 až do poloviny září.

Všichni žáci školy odvedli vynikající práci při organizaci soutěže Lukov tvoří v každém věku, která vyvrcholila 
v pátek 10. června na školní akademii v sále VÚB Lukov. Všechny třídy si se svými učiteli připravily svoje vystoupení. 
Naši nejmenší prvňáci nacvičili pásmo pro maminky a tatínky, druháci se blýskli skvělým muzikálem O Červené Karkul-
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ce. Celým programem nás provázely veršované a kreslené pohádky v podání třeťáků, s pěveckým pásmem se představili 
čtvrťáci. Děti z páté třídy uváděly hosty z Domova seniorů Lukov, rodiče, prarodiče a další návštěvníky, sčítaly hlasy 
udělené soutěžním pracím, moderovaly představení, předvedly baletní vystoupení a zajišťovaly občerstvení.

My bychom  touto cestou rádi poděkovali panu Tomá-
ši Černochovi ze ZUŠ Morava za ozvučení představení  
a vystoupení skvělého Young Moravia Jazzbandu. Spe-
ciální poděkování patří dvěma ženám, které se postaraly 
o zdárný průběh soutěže a jejího slavnostního ukončení: 
paní učitelce Renatě Mikšíkové  a paní Miroslavě Holíko-
vé, zastupitelce OÚ Lukov. Velký dík patří i paní Zdeňce 
Mikšíkové, jejíž báječné svatební koláčky se již staly vy-
hlášenou lukovskou specialitou a potěšily i chuťové buň-
ky účastníků představení.

Pzn. red.:  videozáznam z celé akce možno zhlédnout na www.lukov.cz  
 (Jsem občan - Videogalerie)

Na konci školního roku nás již čtvrtým rokem čekala 
účast ve finále soutěže týmů malých vědátorů - Pohár 
vědy Rojko 2016.

Letošního ročníku se zúčastnilo celkem 579 týmů,ve kte-
rých bylo zaregistrováno 5 191 soutěžících z deseti zemí.

Náš tým se přes 4 postupová kola probojoval až do mezi-
národního finále, které se konalo 17. až 19. 6. 2016 v Pra-
ze. Vybraní zástupci našich debrujárů - Julie Holíková  
a Martin Pivoda ze 3. třídy, Tomáš Perdoch ze 2. třídy a Jan 
Navrátil z 5. třídy, absolvovali  náročný třídenní maraton 
fyzikálních pokusů - předvádění, vysvětlování, obhajování 
vlastní práce. Pod vedením Ing. Jiřího Šáry se v silné kon-
kurenci neztratili a vybojovali  krásné stříbrné místo!

Finálové výsledky:
1. Žabáci – České Budějovice
2. Lukovský blesk – Lukov
3. Šikovné makovice – Plzeň

4. Die Nausslitzer – Německo
5. Správná pětka  – Vítkov
6. Palínske sovičky – Slovensko
7. Science Club – Turecko

A takto vypadá galerie našich úspěšných účastí v soutěži 
od roku 2013:
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PODĚKOVÁNÍ
K ukončení školního roku patří i poděkování všem, kteří škole pomáhají,  
fandí a spolupracují s námi na zdárném průběhu školních aktivit.

Manželům Doležalovým a Krüsselinovým děkujeme za finanční podporu. 
Manželům Matuškovým za pomoc při realizaci cykloputování v letošním  
i loňském roce. Dále děkujeme dlouhé řadě dalších rodičů, kteří pomohli na 
karnevalu,  jarmarcích a šikulovi.

Velký dík za spolupráci patří i lukovským spolkům (ČČK, SPHL), zájmovým 
sdružením a samozřejmě OÚ Lukov. 

PRÁZDNINY PODLE ČTVRŤÁKŮ

PRÁZDNINY PODLE MĚ (Hana Glacnerová)
Kdybych si mohla vybrat své prázdniny, tak bych nejdřív 
jela k babičce Lučanové. A víte proč? Má tam super kou-
pák a na Mrlínku (to je ulice) mají pár zvířátek a velkou 
zahrádku (kde je mimochodem spoustu dobrůtek). Zvířata 
tam mají různé, jak byla mamka malá, měli spoustu psů, 
ale teď mají králíky, slepice, holuby a to nejlepší nakonec – 
2 roztomilé kočičky. No a samozřejmě bych hned letmou 
čárou jela k babičce Glacnerové. Je velmi hodná (ale to  
i babička Lučanová, aby jste si nemysleli) a děda ten dělá 
víc kravin než mí 2 sourozenci dohromady. Je s ním víc 
zábavy než doma (ale rodičům to neříkejte). Nesmím zapo-
menout na moře. Nejraději bych se vrátila v čase a prožila 
si zase ten nejlepší výlet k moři na Korsiku.

PLÁNUJU PRÁZDNINY (Jonáš Javořík)
Chtěl bych si užít prázdniny tím, abych jel do Francie na stadion podívat se na mistrovství UEFA 2016. Chtěl bych se 
podívat na zápas finálový, ale ještě nevím, kdo bude hrát finále. Bohužel Česká republika vypadla, tak se chci podívat na 
nějaký další zápas např: Slovensko - Francie. Fotbal mě baví, takže bych se jel podívat na stadion FC Barcelony do Španěl-
ska. V týmu FC Barcelony znám hodně hráčů např: Messi, Suáréz, Ter Stegen, Iniesta, Rakitič. Chtěl bych vidět zápas FC 
Barcelona vs Real Madrid. V Realu Madrid znám taky hráče, ale míň. Znám např: Ronaldo, Benzema, Bale, Casias, Pepe, 
Naves. Ronaldo hraje za tým Portugalska. Hraje i mistrovství UEFA a moc se Portugalsku nedaří. Teď mají hrát proti 
Islandu a Portugalsko musí vyhrát, jinak nepostoupí do čtvrtfinále. Francie má výhodu, že hraje jediná doma ve Francii. 
Francie nehraje špatně. Druhý tým kterému fandím v mistrovství světa je Itálie. První komu jsem fandil, bylo Česko, ale 
bohužel vypadlo takže fandím Itálii. V Itálii znám jen jednoho hráče Bufona golmana. Bufon je dobrý golman, někdy se 
divím, jak mu ten míč skáče do rukavice, jako kdyby měl v rukavici magnet. Fakt, věřte mi je to pravda. Nějaké golmany 
si píšu do mého sešitu, už tam mám např. Casias, Neuer, Bufon, Ter Stegen, Náves, De Gea, Čech. To jsou moji gólmani. 
Fotbal je můj život a hokej to moc ne, jenom se na něho chodím dívat na Zlínský stadion. Kdo má rád fotbal, tak se určitě 
dívá na mistrovství UEFA 2016. Mamka mi říkala u jednoho zápasu Česko vs Chorvatsko, že budu chytat jako Čech. 
Takže se dívejte na Mistrovství světa 2016.

PRÁZDNINY PODLE MĚ (Eliška Hutěčková)
Já bych chtěla dělat o prázdninách spoustu věcí. 
Nejdřív bych chtěla jet do Prahy do ZOO. Kdybych 
si mohla vybrat a šlo to, tak bych tam spala a krmi-
la opice, ryby a spoustu dalších zvířat. Spala bych  
v ošetřovací místnosti a vstávala bych o půl páté, abych 
všechno v ZOO stihla. Byla bych tam asi týden těs-
ně po vysvědčení, abych měla čas na spoustu jiných 
věcí. Týden po ZOO Praha bysme jeli k moři. Měli 
bysme tam pronajatý domeček s kuchyňkou, koupel-
nou, obývákem a dvěma pokoji na spaní. Měl by dvě 
patra a velmi velkou zahradu, kde by žili opice, papouš- 
ci a byl by tam i bazén a jezírko s rybama. Ráno bu-
deme vstávat v sedm a chodit spát o půl desáté. Byli 
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bysme tam dva týdny. Tam i zpátky bych chtěla letět 
letadlem. Taky bych tam chtěla jít do přírody, třeba  
do pralesa. Viděla bych tam gorily, papouška ara, vel-
ké barevné motýly. Když bysme už odletěli od moře,  
jela bych k babičce, která sice nebydlí daleko, ale je 
to tam hodně hezké. Pomáhala bych babičce vařit,  
uklízet, dělat marmeládu, hrabat seno… Budu tam tři 
dny. Potom bysme jeli na čtyři dny do Rakouska. Cho-
dili bysme tam na procházky do hor a v těch horách 
by byly krávy, které by všude běhaly. Koupili bysme 
si tam čerstvé mléko od těch krav. Ty hory jsou tam 
tak vysoké, že jejich vrcholy byly až v oblacích. Chtě-
la bych jít i na stezku v oblacích. Byla tam už moje  
kamarádka a moc si to chválila. Je tam skluzavka, ces-
tička a i určitě nějaká jiná věc. Kdybychom všude jeli, 
byly by to moje nejlepší prázdniny. To už jsou všechna 
má přání. 

MOJE PRÁZDNINOVÉ PRÁZDNINY (Michal Zálešák)
O mých plánovaných prázdninách bych chtěl jet na tři dny 
do plavání. Pozval bych si do plavání taky kamaráda a hráli 
bysme si v bazénu. Po odjezdu si odpočinu a za týden bych 
jel k moři do Řecka a taky k jinému moři a v Řecku bych jel 
na ostrov, asi na dva týdny. Až přijedu, tak bych se najedl 
a začal plánovat, kam bych jel. Vzal bych si peníze a jel do 
Českého Švýcarska a tam bych zůstal tak čtyři dny, abych 
tam nebyl sám, vzal bych s sebou svého bratra. Potom si 
budu vynalézat. S mým kámošem si budu hrát s legem. Za 
chvíli bych šel k babičce se najíst a užít si další den. V dalším 
dnu bych jel na dovolenou a jel zase k moři. Měl bych foťák 
a fotil bych, možná bych se podíval do ZOO a do Dinoparku. 
Díval bych se do dalších ZOO a dinoparků a měl bych přitom 
svého bratra. Taky bych jel k mé sestře do Ostravy. Tam 
bysme hráli hru, která se jmenuje Dračí doupě. Taky bysme 
hráli na schovku šli s mojí sestrou do plavání.

LUKOVSKÉ PŘÍMĚSTSKÉ  
PRÁZDNINOVÉ TÁBORY
Byli jsme úspěšní v žádosti o podporu provozu našich 
příměstských táborů v rámci projektu ESF a MPSV ČR - 
CZ.03.1.51/0.0/15_013/0000077.

V období letních prázdnin prošlo jednotlivými turnusy 
více než 80 žáků 1. stupňů základních škol za celkovou 
cenu za týdenní turnus 450 Kč. Tuto cenově zajímavou 
možnost profesionální péče o svoje děti v době vlastního 
pracovního vytížení budou mít rodiče o vánočních, jar-
ních prázdninách a hlavních prázdninách ještě v dalších 
dvou letech.

ZAČÁTEK NOVÉHO ŠKOLNÍHO ROKU 2016/2017
Školní rok začneme tradičním slavnostním shromážděním na nádvoří školy ve čtvrtek 1. září 2016 od 9.00 hod.  
Poté se přesuneme do tříd, kde žáci a rodiče obdrží od třídních učitelů úvodní informace. Děti si přinesou na první 
školní den přezůvky a školní tašky na sešity a učebnice. Provoz školní družiny začne po ukončení programu ve tří-
dách společným odchodem do školní jídelny.

ORGANIZACE ŠKOLNÍHO ROKU 
2016/2017

třídní učitelé:
1. třída  Mgr. Marie Ponížilová
2. třída  Mgr. Eva Frolková
3. třída  Mgr. Renata Mikšíková

4. třída  Mgr. et Mgr. Petr Hynčica
5. třída  PaedDr. Jolana Vlková
školní družina Bc. Markéta Zapletalová

ŠKOLNÍ ROK 2016/2017
PRÁZDNINY:
podzimní 26. - 28. 10. 2016
vánoční  23. 12. 2016 - 2. 1. 2017
pololetní 3. 2. 2017
jarní  13. - 19. 2. 2017
velikonoční  13. - 17. 4. 2017
hlavní  1. 7. - 3. 9. 2017

KONTAKTY:
e-mail:  skola@zslukov.com
ředitelka 608 302 456
školnice  608 073 535
družina  605 302 802
jídelna  577 113 616
Bližší info na webových stránkách školy www.zslukov.cz
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PUZZLE O MANŽELKÁCH KARLA IV.
Zkuste si malou prázdninovou rozcvičku mozkových buněk. Vystřihejte jednotlivé kousky puzzle a složte je do dvou 
obdélníků. Dozvíte se pár zajímavostí ze života českého krále a římského císaře Karla IV.
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LUKOV TVOŘÍ
V KAŽDÉM VĚKU

To byl podtitul školní akademie, která se ve velkém sále víceúčelové bu-
dovy uskutečnila v pátek 10. června. Pořadatelé – základní škola, obecní 
úřad a domov pro seniory vytvořili neopakovatelnou atmosféru vzájemné 
pospolitosti a mezigeneračního porozumění.

V rámci akademie na pódiu vystoupili 
nejen žáci základní školy, ale i stu-
denti hudebního oboru ZUŠ Morava. 
Zatímco si žáci základní školy připra-
vili pohádky, dramatizace, pásmo pro 
maminky, ZUŠ Morava obohatila pro-
gram malým houslovým koncertem  
a originálním Jazzbandem.

„Young Moravia Jazzband vznikl 
pod ZUŠ Morava před čtyřmi lety  
a v současné době má od jedenác-
ti do čtrnácti členů. Začali jsme ve 
čtyřech lidech a dnes už je to plno-
hodnotný jazzband, téměř bigband. 
Náš repertoár je průřezem všech 
žánrů. Žáci, kteří odcházejí do star- 
ších bandů, jsou rovnocennými hu- 
debními partnery,“ vysvětlil Tomáš 
Černoch, zakladatel a vedoucí Young 
Moravia Jazzband.

V rámci programu akademie proběh-
lo vyhlášení výsledků obecní soutěže 
Lukov tvoří v každém věku. Týden 
před akademií mohl každý od 6 do 
106 let přinést vlastní výrobky. A tak 
se sešly obrazy, textilní výrobky, lite-
rární díla… Celkem na čtyřicet tvůrců 
malých uměleckých děl.

„Každý účastník akademie dostal tři 
hlasovací lístky, kterými ohodnotil 
výrobek, který se mu líbil nejvíce.  
V kategorii dětské a dospělé pak bylo 
ohodnoceno pět účastníků s největším 
počtem bodů,“ vysvětlila Renata Mikší-
ková, jedna z organizátorek soutěže.

Bylo s potěšením, že se na pěkném od-
poledni podíleli i místní senioři. V sále 
byly přítomny více než dvě desítky 
seniorů, často imobilních. A tak patří 

velké poděkování zaměstnancům do-
mova, kteří pomáhali s dopravou.

„Především jsme chtěli propojit tvo-
ření starší a mladší generace. Dalším 
cílem bylo ukázat, že spousta lidí 
má potřebu tvořit pro potěšení. Ur-
čitě bychom rádi toto mezigenerační 
tvoření dělali i do budoucna,“ dodala 
Renata Mikšíková.

Ocenění v dětské kategorii: Hana 
Glacnerová a Eliška Hutěčková (dům 
snů), Matěj Váhala (model) a Martin 
Tomšů (maják). Mezi dospělými oce-
nění získali: Marie Blahýnková  z do- 
mova seniorů (keramika a literární 
příspěvek Moje dětství), Kateřina 
Březíková (háčkované hračky), Pavel 
Růžička (letecké modely) a umělečtí 
kováři David Šustr a Tomáš Polášek. T
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VZPOMÍNKY NA DĚTSTVÍ 
LUKOV TVOŘÍ V KAŽDÉM VĚKU

V rámci soutěže Lukov tvoří v každém věku byla vyhlášena i kategorie pro literární díla. Své vzpomínky na 
dětství sepsaly i 2 klientky z DS Lukov. Tak si připomeňme, jak se žilo v období kolem 2. světové války:

MARIE BLAHÝNKOVÁ 
(94 let)

To už je tak strašně dávno. Vyrůstala 
jsem ve slovácké dědině blízko Ky-
jova. Vzpomínám si, že když proje-
lo vesnicí auto, to bylo něco, děcka 
vybíhala z domů s pokřikem: „Auto 
jede, auto jede!”. Když přeletělo letad- 
lo, to teprve byla vzácnost.

Byla jsem ještě hodně malá, když mě 
maminka poslala do obchodu, koupit 
za šestku kvasnic. Já si dodnes pama-
tuji, jak jsem si celou cestu opakova-
la za šestku kvasnic, za... V obchodě  
u pultu mě nebylo skoro vidět, ale řek-
la jsem, že mám koupit za šestku. Za 
šestku, ale co? Na kvasnice jsem za-
pomněla.To bylo podobné jako dnes. 
Znéte to přísloví?

Ve vesnici bývaly rúzné události, 
kterých jsme se mohli účastnit. Na-
příklad 7. březen, narození preziden-
ta Masaryka. Ve škole byla besídka, 
kde jsme my děti zpívaly, přednášely 
oslavné básně. Večer šel vesnicí lam-
pionový průvod i na 28. října.

Na Velikonoce jsme chodily na šla-
hačku i my děvčata, ale jen k rodině.  
Já jsem musela jít k mojí staré kmot- 
řence a na uvítanou jí políbit ruku. 
Tomu se říkalo - lúbat ruku - a to 
při každém setkání. To jsem dělala 
strašně nerada a kmotřence jsem se 
vyhýbala, jen jak to šlo.

V létě bývalo teplo pořád, ne jako 
teď. Slunce svítilo, hřálo a my děti 
se nejraději koupaly. Ale u nás ne-
bylo pořádné koupaliště. Jen potok  
s vodou po kolena, ale nám to stačilo. 
My jsme plavaly tak, že jsme chodily 
rukama po dně, nohama kopaly a tak 
to šlo.

Na podzim bylo pasení husí, sbírání 
trnek na pálení, větší děti pomáhaly 

ve vinohradě. Různé hry se hrály po 
celé léto, já si je moc nepamatuji, 
ale o některých se mluví i dnes.

My děvčata jsme si také hrály s pa-
nenkami. Udělaly jsme pro ně postýl-
ky a kočárky, z papírových krabiček, 
vystlaly je hadříky, uvázaly na ně pro-
vázek a tahaly je po zemi za sebou. 
Kluci si zas vyrobili míč, tzv. „pucku“ 
ze staré punčochy. Bylo to tvrdé! 

Mikuláše jsem měla ráda, že naděloval 
různé maličkosti, ale čerta jsem se bála. 
Třásla jsem se strachy a schovávala se 
mamince za sukně. Ježíšek byl lepší, 
ten nestrašil, ale žádné bohaté dárky 
tehdy nebyly. Jednou ale, to jsem byla 
ještě hodně malá, stala se věc, kterou 
jsem si nechala namluvit. Když se na-
hoře na stromečku zapálila prskavka  
a ty jiskřičky padaly dolů, že ta jedna, 
která spadla až dolů, přinesla tam kra-
bici a v ní byla mrkací panenka.

Za mých mladých let to bylo všechno 
jinak. To dnešní mládež nepochopí. 
Rádio měl málokdo. O vymoženos-
tech techniky se nám ani nezdálo.  
A přesto jsme žili v klidu a dá se říct, 
že i v pohodě. Co bylo, to nám stačilo 
a po něčem nedostupném jsme netou-
žili. Život ale utíkal a my se přizpůso-
bovali. Bylo to vždy k dobrému?

BOHUMÍRA BALETKOVÁ  
(81 let)

Vyrostla jsem ve vesnici podobné Lu-
kovu a v rodině se čtyřmi dětmi, z nichž 
jsem byla nejstarší. Sestra Aťka by- 
la o pět roků mladší a dvojčata Pepík  
a Franta o osm roků mladší než já.

Když se chlapci narodili, byla válka. 
Vzpomínám si, jak se celá ulice skláda-
la „na plenky“. Kdo mohl, odstříhl okraj  
z prostěradla a přinesl mamince, aby mě- 

la často počůrané chlapce do čeho přeba-
lovat. Na dvorku na šňůře se stále tře-
petaly vyprané rozstříhané kusy pláten,  
bez kterých se lidé mohli obejít, aby po-
mohli těm malým „počůránkům“. Tehdy 
nešlo zajít do lékárny a koupit jednorázo-
vé pleny jako dnes.

Dvojčata rostla jako z vody a byla po-
řád hladová. A tak jsme s maminkou 
chodily po pasekách a prosily, aby nám 
pasekáři prodali trochu mléka. Tehdy 
byly potraviny na příděl - na osobu  
1/16 l mléka byla pro ty dva hladové 
krky málo. My děti jsme se nejvíce tě-
šily na den, kdy nám mamimka přinese 
10 dkg bonbonů - to byl měsíční příděl. 
Moji sourozenci se na svůj příděl vrhli 
a slupli ho na posezení. Já jsem byla 
opatrnější. Chtěl jsem, aby mi bonbony 
vydržely co nejdéle. Zabalila jsem je do 
staré rukavice a tu uložila do šuplíku, 
který byl ve štokrleti v kuchyni pod 
stolem. Jaké však bylo moje překva-
pení, když jsem našla šuplík otevřený, 
rukavici rozkousanou a po bonbonech 
ani stopy. Sežral je náš Punťa.

Sestra mojí maminky žila i s rodinou  
v Brně. Poslední měsíce války se přestě-
hovali k nám, aby se vyhnuli bombardo-
vání. A tak se naše kuchyně měnila kaž-
dý večer v noclehárnu, kde bylo na zemi 
rozloženo 6 slamníků, na kterých jsme 
přespávaly my děti. Pár měsíců před 
koncem války nás jednou v noci probu-
dil křik a světla baterek. Bylo to gestapo, 
které přišlo zatknout tatínka. My děti 
jsme plakaly a nemohly pochopit, co se 
děje. Naštěstí se tatínek s koncem války 
vrátil, vyhublý a plný vší. Maminka s te-
tou roztopily kotel v prádelně a horkou 
vodou likvidovaly vše, co se dalo. Chtě-
ly tatínka rychle vykrmit, ale to nebylo 
tak jednoduché, protože jeho žaludek byl 
scvrklý z vězení, kde kromě hladu dostá-
val i bití. Naštěstí ale vše přežil.

Toto období bylo z mého dětství 
nejtěžší.



OPRAVY V KOSTELE 
SV. JOSEFA

Říká se pěkné pořekadlo, že je práce jak na kostele. Není divu, vždyť často jde o dominanty obce a nejstarší bu-
dovy, které několik století slouží, a proto je potřeba je neustále renovovat a udržovat v co možná nejlepším stavu.

Už druhý rok jsme přemýšleli v eko-
nomické radě farnosti, co udělat s lavi-
cemi v kostele, neboť dřevěná podlaha 
pod nimi se stále více rozjížděla, takže 
ve spojích bylo vidět i centimetrové 
mezery. Původně měla být tato podla-
hová konstrukce použita pro instalaci 
podlahového topení k vytápění koste-
la, od něhož nakonec bylo odstoupeno.  
Jelikož však podlaha již byla zakoupe-
na, rozhodla se ji farnost v roce 2014 
pod lavice zamontovat kvůli tepelné 
izolaci zvlášť v zimě.

Po několika měsíčním používání se 
však obvodové hranoly konstrukce 
začaly ve spojích rozestupovat. Dů-
vod byl jasný. Podlahové palubky byly 
uskladněné v prostředí se značně roz-
dílnou vlhkostí (v suchém prostředí) 
oproti  místu, kde měly být montová-
ny (v kostele).  V kostele namontované 
podlahové palubky za krátký čas ab-
sorbovaly  vlhkost  prostředí, čímž se 
zvýšil jejich objem. Šířka palubky se 
zvětšila cca o 1 mm. U 68 kusů palu-
bek jsme pak součtem dosáhli nárůstu 
délky podlahy cca o 68 mm. Obvodové 
hranoly se z tohoto důvodu rozestou-
pily v každém spoji cca o 30 až 35 mm. 
Tlakem se rozestoupily i příčné hrano-
ly napojené na podélné hranoly. 

Pozvali jsme zástupce firmy, která lavice 
vyrobila, ale firma reklamaci neuznala. 
Museli jsme tedy přistoupit k opravě. 

Nejprve jsme si mysleli, že by mohlo 
stačit demontovat jednu podlahovou pa-
lubku a pak pomocí stahovacích popru-
hů hranoly stáhnout do původní polohy. 
Tento pokus nebyl úspěšný, a tak jsme 
museli podlahu celou demontovat. Při 
demontáži  podlahy jsme zjistili, že velká 
část vrutů, kterými byly podlahové pa-
lubky přišroubované, je utrhaná. Tam, 
kde vruty utržené nebyly, byly často 
poškozené péra palubky, přes které byly 
k roštu palubky přišroubovány. Tlakem 
palubek se rozestoupil (místy roztrhal)  
i podkladový rošt pro montáž palubek.

Na základě těchto zjištění jsme mu-
seli provést kompletní demontáž pod-
lahy a pak její opětovné smontování.  
Všechny spoje byly obnoveny. Posled- 

ní palubka musela být upravena na 
požadovanou šířku. Při opravě podlahy 
jsme museli nově namontovat 950 ku- 
sů šroubů (vrutů).

Rád bych jménem farnosti poděkoval 
nejen všem pracovníkům, kteří se na 
této nelehké opravě podíleli, ale také 
OÚ Lukov a jeho zastupitelstvu, že 
i přes napnutý finanční rozpočet po-
máhá farnosti zachovat dominantu 
naší obce, kostel sv. Josefa, v tako-
vém stavu, že když přicházejí v létě 
různí návštěvníci, tak slyším: „Jé, 
Vy máte tady krásný kostel.“ Mys-
lím, že právě toto je pro nás všechny 
tou nejlepší odměnou. 

P. Jan Mach, farář

PÁN FARÁR, NEMÁTE VOLAČO NA PÓDĚ…? 
STRUČNÉ DĚJINY  
TAKŘKA ZAPOMENUTÉHO NÁSTROJE V NAŠICH ZEMÍCH

Čas od času se ozve podobný hlas překupníka ze Slovenska, který hledá, co by výhodně zpeněžil. Možná, že se  
i vám stalo, že jste dělali na půdě pořádek a najednou jste objevili nějaký nástroj, většinou už ve špatném stavu, 
který se nepodobal ničemu, na co se dnes běžně hraje. Ano, s velkou pravděpodobností to byla citera.

Možná to bude pro někoho překva-
pením, ale tento nástroj není zase 

tak prastarý, jak by někdo očekával. 
Vzniknul a rozšíření získal v bývalém 

Rakousko-Uhersku a naše země pat-
řila svého času k významným produ-
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centům mistrovských nástrojů. Ale 
pojďme pěkně od začátku. 

Mezi předchůdce dnešních citer pat-
ří např. japonské koto, nebo turecký 
čachtan. V Evropě se už od 13. stol. 
používalo psaltérium a později i hmat-
níkový nástroj šajtholt. Podobně dnes 
vypadá např. maďarská citera, nebo na 
Valašsku dříve rozšířená kobza. Písně 
o kobzáňoch i přijímení Kobzáň ho-
voří o poměrně velkém rozšíření toho-
to nástroje na Vizovicku a Vsetínsku.
Nejstarší dochovaná citera je však  
teprve z r. 1773 od vídeňského vý- 
robce Antona Behrera. Ale ani u nás 
jsme nezůstali pozadu. Mezi lety  
1820 - 1840 máme dochovány nástroje 
od Bernharda Berkemeyera z Jihlavy   
a Antonína Mitteise z Litoměřic.

K většímu rozšíření citery však při-
spěl až Nikolaus Weigel, který napsal 
školu pro hmatníkovou citeru a Karl 
Umlauf, který byl zakladatelem citero-
vé školy tzv. vídeňského ladění.

Citery brzy získaly popularitu mezi 
širokými vrstvami obyvatel a české 
země byly vyhledávány díky význam-
ným místům, kde se citery vyráběly. 
Patří mezi ně dnešní Luby, Plesná  
a Kraslice, ale i např. Brno či Olomouc. 
Jen v Lubech bylo koncem 19. stol.  
60 výrobců citer. Snad nejznámnějším 
a nejvýznamnějším výrobcem byl An-
ton Bräuer z Lubů. V roce 1920 jeho 
firma měla 30 dělníků a nabízela 9 mo-
delů citer ve 46 provedeních. Proslula 
především dodnes používaným typem 
citer tzv. Perfekta, usnadňujícím hru 
na basových strunách.

Brzy bylo mnoho citeristů nejen  
v Krušných horách, ale i v Praze, 
Brně, Chebu, Plzni, Opavě a dalších 
městech. Citeristé se začali sdružovat 
ve spolcích, kde nejen společně cviči-
li, ale pořádali i koncerty. K velkému 
rozmachu přispěli čeští bratři Karel  
a František Cibulovi, kteří sestavili 
školu hry na citeru. 

Po 1. světové válce se však do rozvo-
je citer promítlo národnostní nadšení 
nově vzniklé republiky a citera byla 
díky císařovně Alžběte (Sisi) najed-
nou považována za příliš německou. 
Mnohé spolky proto svoji činnost ani 
neobnovily. Jestliže období mezivá-

lečné znamenalo velkou ránu pro ci-
terové kluby v našich zemích, tak po  
2. světové válce to byla už rána smrtel- 
ná. Všechno, co zavánělo jenom zdálky 
Německem, bylo spojováno s fašismem 
a podle toho také s tím nakládáno.  
Při divokém odsunu Němců z pohrani-
čí byly vysídleny bez vyjímky takřka 
všechny rodiny výrobců citer z Lubů  
a ostatních měst. Mnohé z nich dodnes 
patří k nejprestižnějším výrobcům ci-
ter, jako je např. rodina Volkmanová, 
nebo Tellerová z Lubů. Jakékoliv spol-
čování citeristů bylo chápáno, jako 
protistátní činnost a zakázáno. Citery 
nalezené v domech byly veřejně páleny 
na ulicích. Přesto se podařilo několika 
jednotlivcům udržet kontinuitu hry na 
citeru i v naší zemi. Byli to např. Jiří 
Moravec nebo Stanislav Kofroň. Jeho 
zásluhou došlo v roce 1985 k setkání 
citeristů v Přibrami, kde přišlo 37 cite-
ristů a o 4 roky později už 70.

Další významnou postavou je Jan Fol- 
precht, který celý svůj život zasvětil 
znovuoživení citery v naší zemi. Nejprve 
z jeho podnětu vznikl Klub pražských 
citeristů a po jeho přestěhování do Os-
travy citerový klub Radegast. Citeristé 
se dále setkávali při různých příležitos-
tech, jako např. v roce 1998 v Rožno-
vě pod Radhoštěm, kde proběhl První 
mezinárodní kongres citeristů. Přijelo 
zde 150 citeristů z 12 zemí světa. V roce 
2001 dokončil na vídeňské konzervatoři 
svá studia první český citerista Michal 
Müller, který začal vystupovat sólově  
i s kapelou Njorek. Ostravský citero-
vý klub Radegast zůstal dodnes vlast-
ně jako jediný fungující citerový klub  
v naší zemi. Dnes ho vede Kateřina No-
váková, která vystudovala konzervatoř 
na hoboj, ale aktivně se věnuje i hře na 
citeru. Dokonce se v posledních letech 
spojila s Pavlínou Cabadajovou a Janou 
Jodlbauer ve volném sdružení citeristek – 

Citrium, které pořádá mnohé setkání 
s citerou na koncertech nebo i v chrá-
mech. Mohli jsme je loni obdivovat ne-
jen v Lukově, ale i např. ve Slušovicích. 

Janu Folprechtovi a jeho manželce 
Elišce se podařilo v Ostravě vybudo-
vat České citerové kulturní centrum – 
Citerárium, které působí na poli os- 
věty a propagace citery. Zahrnuje 
dnes jediné muzeum citer v naší ze- 
mi. Je zde vystaveno více než 140 ci-
ter, z nichž polovina vznikla u nás  
a zbytek  jsou citery zahraniční, 
zvláště rakouské a německé.

Při loňském koncertu v Lukově vznikl 
nápad uspořádat setkání zájemců hry  
o tento zajímavý a jemný nástroj. Díky 
vstřícnosti OÚ v Lukově, Arcibiskup-
ství olomouckého a za mediální podpo-
ry Radia Proglas a TV Noe, se můžeme 
od 11. do 13. 8. 2016 v pastoračním 
centru farnosti setkat nejen se zájem-
ci o hru na citeru z různých částí naší 
republiky, ale i s manžely Fofprechto-
vými z Českého citerového kulturního 
střediska Citerárium v Ostravě, nebo  
s členkami Citria. Součástí setkání bude 
i citerový koncert pro veřejnost, kte-
rý se uskuteční ve čtvrtek 11. 8. 2016  
v 19.30 v kostele sv. Josefa v Lu-
kově a následující den v Hrobicích  
u kapličky (čas bude upřesněn).

Až se rozhodnete udělat pořádek ně-
kde na půdě, tak citeru rozhodně ne-
zahazujte, ani neprodávejte překupní-
kům. Je to nástroj, který kdysi mistrně 
rozeznívaly prsty vašich blízkých  
a pomáhaly překonávat těžké chvíle 
života. Pokud nevěříte, můžete se při-
jít přesvědčit na vlastní uši.

Pěkný zbytek prázdnin a dovolených 
Vám přeje

P. Jan Mach, farář
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KRONIKA
MLÝN NA BÍLÉ VODĚ č.p. 62 (2. část)

Na tehdejších mlýnech býval rozvinutý společenský život a mlynáři se zapojovali do kulturního a společen-
ského života v obci. Tak jako třeba náš tatínek i se svou sestrou Marií byli členy čtenářského spolku Pokrok 
(ten hrával také na přelomu století ochotnické divadlo v Lukově). Tatínek byl také členem včelařského spolku. 
To byl jeho velký koníček spolu se zahradničením. V zahradě u mlýna rostla spousta různých druhů jabloní, 
hrušní, třešní, špendlíků, švestek a jiných stromů. Taky měl krásnou květinovou zahrádku. Na obou domech 
se pnulo víno, na kterém jsme si rádi pochutnávali. Zbytek ovoce se zpracovával do různých vín, které tatínek 
rád vyráběl, ale sám je nikdy jako abstinent nepil – měl je pouze pro hosty. Květy našich pivoněk zdobívaly 
v obci každým rokem oltáříky na Boží tělo. Spolu se svým strýcem se podíleli na budování obecní knihovny.

7. srpna 1921 se Rudolf oženil s Karo-
línou Annou Fryšákovou, narozenou 
14. 7. 1896 v Lukově na Pivovaře, kde 
byl její otec, František Fryšák, ná-
jemcem hospody. Do Lukova přišli 
Fryšákovi ze Štípy a v roce 1904 za-
koupili domek č. p. 94, kam se přestě-
hovali. Od 7. srpna 1921 do 18. června 
1927 měli Karolína a Rudolf Vyměta-
lovi čtyři děti: Rudolfa, Karla, Josefa 
a Marii. V roce 1938 se jim ještě na-
rodil nejmladší syn Jaroslav.

Tatínek Rudolf se musel hodně ohá-
nět, aby stíhal práci mlynářskou, kte-
rá byla velmi těžká a náročná na čas. 
V době, kdy se mlelo, nesměl mlýn 
přestat klapat ani v noci. V tehdej-
ší době mívaly i děti své povinnosti: 
různé drobné práce, např. zametání 
celého dvora, hlídání drůbeže, sbí-
rání kamení z polí a jejich vynášení 
na meze, pasení krav a jiné. Tak byly 
děti vychovávány k plnění svých po-
vinností a k pracovitosti.

Ve třicátých letech zřizovali T. a J. Ba-
ťovi za pomoci státu přehradní vodní 
nádrž v Kostelci. Voda byla potřeb-
ná pro rostoucí město Zlín – jak pro 
provoz podniku, tak i pro obyvatele. 
Vykupovali tehdy vodní práva i s mlý-
ny u všech pramenů stékajících se do 
prostoru u Kostelce. Mnozí mlynáři 
tehdy podlehli nátlaku a své mlýny 
prodali. Můj tatínek Rudolf Vymětal 
prodej mlýna odmítl, přestože fi-
nanční podmínky byly výhodné (tím 
si vysloužil nepřízeň úřadů). Tatí-
nek měl totiž utkvělou představu, že 
jej uchová jako dědictví po předcích  
a kulturní památku, kam budou do-
cházet děti, aby se seznámily s tím, 
jak se dříve mlelo obilí na mouku  

(Vzpomínky paní Marie Malíškové, rozené Vymětalové)

(viz. foto z r. 1944). Přes všechnu ná-
mahu se toto jeho přání nesplnilo.

Celou tehdejší českou společnost 
zasáhla znovu světová válka a pře-
vrátila chod dějin i myšlení lidí. Bylo 
zavedeno řízené hospodářství: lístky 
na všechno, co lidé potřebovali k ži-
votu: potraviny, textil, boty a také na 
dřevo, uhlí, vyčísleno jak pro každé-
ho občana, tak i na domácnosti. Brzy 
po okupaci odcházeli povinně z naší 
země všichni mladí lidé do „rajchu 
na nucené práce“, nesměli se vůbec 
vrátit domů. Tak se stalo, že všichni 
tři dospívající synové odešli ze mlý-
na v roce 1942 a na mlýně zůstali 
rodiče se dvěma dětmi: čtyřletým sy-
nem a patnáctiletou dcerou. Odvolá-
ní sice vyneslo tatínkovi poukaz na 
dřevo na opravu střechy, poukaz byl 
odevzdán hajnému, ale dřevo tatí-
nek nikdy nedostal a poukaz propadl  
a tím začalo postupné chátrání mlý-
na, protože dovnitř začínalo zatékat. 

V roce 1942 byl mlýn Němci uza- 
vřen a tím také skončilo pečení chle-
ba pro domácnosti.

5. květen 1945 jsme vítali s rados-
tí, že válka skončila, bratři se vrátili  
z nucených prací a nastoupili zá-
kladní vojenskou službu. Po ukon-
čení vojny dojížděli do Lukova jen 
na soboty a neděle vypomáhat rodi-
čům v těžké práci.

V padesátých letech minulého století 
bylo kovové zařízení mlýna komunis- 
ty násilně odvezeno do šrotu, za kte-
rý moji rodiče nedostali ani korunu.  
V roce 1954 zemřela moje maminka 
Karolína Vymětalová, v roce 1956 
můj tatínek, Rudolf Vymětal.

Vlastníkem mlýna na Bílé vodě č. p. 62 
i s přilehlými pozemky se stal po tatín-
kově smrti „Usnesením o dědictví“  
v roce 1957 můj bratr Rudolf Vymětal 
ml. Když chtěl po tatínkově smrti 

 Takto si můj tatínek představoval budoucnost - děti ze školy na prohlídce.
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opravovat budovu mlýna, byl státními 
orgány poučen, že mlýn, jako jedna  
z nejstarších budov v obci, je histo-

Text: Marie Malíšková, foto: rodinný archiv

rickou památkou, a že se s budovou 
nesmí nic dělat, protože je v péči pa-
mátkového úřadu. Okolí alespoň osá- 

zel jehličnatými stromy, které zde ros-
tou dodnes. Tak pokračovalo další chát- 
rání a my jsme jen sledovali, jak po-
stupně mizel kámen z budovy mlýna.

Při hledání zaměstnání odešli všichni 
bratři Vymětalovi z Lukova a v Lukově 
z rodiny mlynářů zůstala pouze rodi-
na Malíškova, jelikož jsem se já, Ma-
rie, rozená Vymětalová provdala v roce 
1952 za Antonína Malíška a v roce 1954 
jsme se přestěhovali do domu č. p. 94.

V roce 1997 převedl Rudolf Vymětal 
ml. mlýn č. p. 62 i s přilehlými po-
zemky na mého syna Antonína Ma-
líška. Ten po dohodě se sestrou Be-
nediktou věnoval zbývající kámen na 
stavbu kapličky ve Velíkové.

Mlýn od cesty, asi rok 1946.

DUKÁT ČERNÉ PANÍ
FILMAŘI V LUKOVĚ

V produkci Look of The Film vzniká 
pod režijním vedením Jana Nováka 
(především známého jako režiséra fil-
mu Kameňák 4 a TV seriálů Přístav  
a Comeback) celovečerní pohádka, kte-
rá má výrobní název Dukát černé paní.

Ve filmu se objeví všem známí herci, 
jako je Kateřina Brožová, Alice Bendo-
vá, Filip Blažek a další. V hlavní roli, 
kterou je kastelán hradu, je všestranný 
herec, moderátor a bavič Martin Dejdar.
 
Hlavními lokacemi pro natáčení filmu 
jsou: hrad Lukov, část nedaleké vesni-
ce Rusava a také se filmový štáb obje-
vil na Horním Bělovodském rybníku. 
V závěru natáčecích dnů se štáb pře-
stěhuje na Králky. 

Poslední zápis skriptky a závěrečná 
klapka padne v druhé polovině mě-
síce srpna. 

Celá pohádka bude zasazena do ty-
pického prostředí Hostýnských hor  
a ponese ve svém ději tajemství černé 
paní. Jak ke správné pohádce patří - 

Většina občanů Lukova jistě postřehla, že se po Lukově pohybuje filmový štáb. Určitě Vás zajímá proč? 

zvítězí vše dobré, a také v tomto pří-
padě děj filmu ponese velké ponauče-
ní! Více o ději Vám neprozradíme, aby 

jste se mohli více těšit na zpracovanou 
celovečerní pohádku, která se objeví na  
stříbrném plátně přibližně za rok.

První oficiální seznámení veřejnosti s tímto snímkem proběhlo při letošním 
Zlín Film Festivalu, kde si také osoby z filmového štábu i herci zahráli proti 
„zbytku světa“ přátelský dobročinný fotbálek s názvem O dukát hradu Lukova.  
Z dětských diváků byly vylosovány 4 děti, které hrají v komparzu.

FOTOREPORT můžete zhlédnout na: www.lukov.cz (Jsem občan - Fotogalerie)
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LIDOVÁ PÍSEŇ
TO FRYŠTÁCKÉ POLE 

z Lukova

1.                  To     fry  –  štá  –  cké          po   –   le,        pě – kně       u – rov  –  na    –    né,       roz  –  pu – šťal         sy – ne – ček,

                     šty – ry        ko – ně          vra – né,            roz – pu   –   stil,            sy – ne – ček,           šty  –  ry       ko   –   ně

 
                     vra    –    né.        2.     Ro  –  zpu – stil            ro – zpu   –   stil,            ne  –  mó–že      ich          chy     –     tnút,

 

                   ne – mó   –   že      sy – ne – ček,          od   mi – lej           od   –   vy   –   knút,         ne  –  mó  –  že     sy  – ne  – ček,

                   od     mi – lej          od   –   vy  –  knút.

Píseň byla zapsána v Lukově v 19. století  
a vyšla v Brně r. 1884 ve sborníku písní 
Eduarda Pecka - „Valašské národní pís-
ně a říkadla do textu vřaděnými“. Je vě-
nována městu Fryšták, které letos slaví  
660 let. První písemná zmínka o Fryštáku je  
v roce 1356.

Notový zápis a harmonizace pro trojhlas - 
Milan Přívara, uč. ZUŠ Morava.  

Sledujte denně nové informace z lukovského dění 
na www.lukov.cz a obecní FB stránce 
Máte v Lukově svou firmu, prodejnu nebo provozovnu své živnosti, o které byste rádi informovali spoluob-
čany? Není ještě zařazena v rubrice SLUŽBY na www. lukov.cz? Svůj požadavek s podklady na vložení 
Vaší firmy do této rubriky můžete zaslat administrátorovi webu na e-mail: martinlysak4@seznam.cz. Fa
ce

bo
ok

: L
uk

ov

Moderato assai
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DOPADY RAKOUSKO-PRUSKÉ VÁLKY
U NÁS 1866

Ze samotného Lukova zprávy o těchto událostech nejsou. Nicméně z nedalekého Fryštáku se zachovaly infor-
mace o této nejkrvavější bitvě na území českých zemí. Tímto krajem procházela poražená rakouská vojska, ná-
sledována vítěznými Prusy. Musíme připomenout, že nezanedbatelným důsledkem války byla epidemie cholery. 
Zatímco v Lošticích takto zemřelo 125 osob, ve Fryštáku 5.

Nastal válečný rok 1866 a s ním 3. čer-
vence bitva u Hradce Králové. Fryšták 
válkou sice přímo zasažen nebyl, velké 
škody neutrpěl, viděl však mnoho voj-
ska, jak prchajícího rakouského, tak 
i vojska nepřátelského. O událostech 
vykládali mi toto:

Napřed se o vojně mnoho nemluvilo  
a nevědělo a jen zde onde nějakou 
zprávu přinášeli do Fryštáku lidé  
z Hané, kteří utíkali do valašských hor 
a lesů. Až tu najednou, bylo to v neděli  
15. července, když byli všichni na „hru- 
bé“ v kostele a při mši svaté se modli-
li, aby je Bůh ochránil od hrůzy války, 
zaduněla z daleka dělová rána, hned 
nato druhá, třetí, pak sledovala jedna 
druhou, že jich nebylo možno už čítat. 
Tu se začali lidé vytrácet z kostela, až 
zůstal konečně kněz u oltáře sám jedi-
ný. Byla to poslední půtka rakouského 
vojska s Prušáky u Tovačova, o které je 
bližší zpráva na jiném místě.

Teprve touto kanonádou bylo obyva-
telstvo fryštacké vyburcováno ze své-
ho klidu. Mladý lid, obzvláště zbraně 
schopní muži, prchali do lesů, poně-
vadž se roznesla zpráva, že Prajzi si 
každého mladého člověka vezmou  
s sebou a vřadí ho do svého vojska.

Tato zpráva vyvolala velký strach 
před nepřáteli a nastalo celé stěhová-
ní do vysokých lesů, na Ondřejovsko  
a Velu. Poněvadž se vypravili na delší 
dobu vzali s sebou potraviny, šatstvo  
a cennější věci na vozy a i s dobytkem 
ujeli. Povstaly tam celé tábory.

Co se nemohlo odvézt, to se zazdilo do 
sklepů aneb zakopalo pod podlahu; vol-
ně se ponechalo jen nejbídnější šatstvo. 
Moji rodiče vykopali pod lůžkem v kou- 
tě jizby jámu a vložili do ní bednu  
se šatstvem, ve sklepě do výklenku vloži-
li truhlu se šaty a peřinami, dále tam dali 

obilí a moc plát-
na, výklenek za- 
zdili, omítli, zalíči-
li, a aby ta novota 
neprozradila skrýš, 
byla tam zapálena 
sláma a místo to 
notně zakouřeno; 
hotové peníze pa-
pírové a stříbrné, 
jakož i obligace by- 
ly vloženy do že-
lezného hrnce a ten 
byl ukryt v zemi 
v komoře pod vel-
kou šlechtou (plo- 
chý kámen). Rodiče nás k tomu zavo-
lali, abychom o tom věděli, kdyby oni 
zemřeli. Náš tovaryš Zezulka dostal 
dva pecny chleba, hrnec sýra, zapřáhl 
dvě krávy a odvezl na voze ještě mno-
hé věci do lesa. Otec byl také už na 
cestě do Žlebů, vrátil se však ještě  
z Dolní Vsi.

Tu neděli byli odpoledne Fryštačané ve 
velkých úzkostech, když kolem čtvrté 
hodiny rozlehla se strašná rána. Lidé 
vyběhli na Vrch Súhrad, ba šli až na 
Lukovský, aby měli volný rozhled, ne-
viděli však nic. Rakušané vyhodili prý 
někde u Holešova most. K večeru přijel 
znenadání v plném trysku jeden ra-
kouský hetman a oznamoval starostovi 
Val. Rektoříkovi, že zítra přijede gene-
rální štáb, přenocuje zde a potáhne pak 
dál do Uher. Nařídil zároveň, aby byly 
pro něj přichystány byty a uháněl dál. 
Byl to první voják, který přišel roku 
1866 do Fryštáku, ale již příští tři dny 
protáhlo tu asi 80 000 vojska.

V pondělí 16. července. Ještě za sví-
tání, jako první, přijeli pionýři, mys-
livci a vozatajci.; tloukli na okna, lidé 
vstávali a vařili jim kávu, pokrmili tro-
chu koně, trochu pod plášti podřímli  
a jeli dále. Sotva odjeli, přijela kavalerie  

a lehké dělostřelectvo, které rozestavilo 
svá děla na náměstí. Jako tříletý hoch 
jsem si je prohlížel, pamatuji se na to.

K 9. hodině přijel generální štáb, v je-
hož čele byl Benedek, pak arcivévoda 
Leopold, generál Brejda, Windischgrätz, 
hrabě Con de Cona a jiní (dle p. Kara-
se). Benedek byl ubytován na faře, ar-
civ. Leopold u starosty Rektoříka, Wi-
dischgrätz u Jehličků a jiní po domech. 
Na „zóli“ v Hrubé hospodě se radili 
generálové s Benedekem až do noci při 
rozložených mapách. Jen arcivévoda 
Leopold se nezúčastnil porad a hověl  
si u Rektoříků.

Po příchodu generálního štábu odtáh-
lo dělostřelectvo na Kostelecký kopec  
a bylo rozestaveno od Lešné až po Kos-
telec, aby krylo ústup rakouského voj-
ska. Za nimi přitáhlo pěší vojsko, pro-
míchané všemi druhy zbraní, ve strašně 
zbědovaném stavu a velkém nepořádku; 
jedni byli bez čapek, druzí bez „kvé-
rů“, byli umazáni, otrháni. Mezi nimi 
byli ranění a zajatí. Ranění byli uloženi  
v ratúzi na slámu, zajatci vedeni též do 
ratúza, zůstali tam ale jen přes noc. 

Čerpáno z publikace Městečko Fryšták, 
autor Ludvík Jadrníček (do roku 1948)

Bitva u Hradce Králové, obraz Georga Bleibtreu Zd
ro
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AKCENT
ANEB LUKOVSKÝ BIGBÍT (1. část)
Pohledem zpěváka legendární kapely Akcent - Františka Šarmana

V 60. a 70. letech minulého století hrá-
valy na tanečních zábavách úspěšné 
bítové skupiny, obsazené lukovský-
mi muzikanty. V kapele SATELIT 
účinkovali například Eduard Oškera, 
Jaroslav Pagáč, Zdeněk Kolaja, Mi-
loš Uhřík. Členové této kapely mířilíi 
zřejmě vysoko, neboť měli nakoupe-
né stejné obleky a jezdili vozem Tatra. 
Jaroslav Pavlíček hrál také se skupinou 
KONDIK, Rostislav Březík s kapelou 
IRIS, toho jste mohli slyšet na větši-
ně maškarních plesů. Jak už to bývá,  
každý kdo uměl v Lukově hrát na ja-
kýkoliv nástroj, nějakou tou hudební 
skupinou prošel.

V polovině 70. let vycházeli ze základ-
ky ve Fryštáku kluci, kteří neuměli hrát 
vůbec na nic. Avšak vlna hudby, která 
přicházela z druhé strany železné opony,  
je  zasáhla naplno - Smokie, Sweet, Slade, 
Gary Glitter a mnoho dalších. Skladby  
se na ně valily z magnetofonových pás- 
ků a v té době z novinky - magnetofo- 
nových kazet.

Ve 14 letech jsme stávali v létě za plo-
tem areálu hřiště, když tenkrát hrála 
gottwaldovská skupina ALBATROS. 
Letní noci - na zábavě víc než tisíc lidí  
a hudba rockové skupiny vytvářely 
úžasnou atmosféru, která chytla i těch 
pár kluků za plotem. Okouzleni tako-
vou silou, jsme jako kluci přestali ko-
pat do balonu. To nám až na výjimky 
stejně nešlo, přestali jsme hledat pokla-
dy na hradě Lukově a začali jsme prosit 
rodiče, aby nám „půjčili“ peníze na ně-
jakou tu kytaru.

V Lukově se začala tvořit nová skupina 
kolem Milana Přívary ml., který jediný 
chodil na hudební školu a hlavně jediný 
z nás vlastnil hudební nástroj, bicí znač-
ky Amati. V prvním seskupení mladých 
rockových umělců jsme začali zkoušet  
v novostavbě u Včeláků u hřiště: Vra- 
tislav Včelák na kytaru, Petr Flám na 
druhou kytaru, Bohuslav Fadler na baso-
vou kytaru a Milan Přívara na bicí.

Po nějaké době si pan Včelák (taky bý-

valý muzikant) všimnul, že po inten-
zivních zkouškách rockové kapely jim  
v novostavbě začala praskat omítka a to 
byl konec první zkušebny.

Současně vznikla v Lukově druhá sku-
pina „rockerů“, která na první zkoušce 
řešila, na co kdo bude hrát. Vlastimil 

Pavlíček se pod vlivem uměleckého 
příbuzenstva celkem lehce naučil hrát 
na kytaru, Leoš Ernest měl doma po 
tátovi zbytky sady bicích a na Fran-
tiška Šarmana nezbylo, než si koupit 
basovou kytaru.

Zkušebnu jsme získali ve starém ki-

SATELIT: zleva nahoře – Stanislav Slováček , Ladislav Polášek, Jan Strouhal (Zlín), Zdeněk Kolaja –  
kapelník. Zleva dole: Miloš Uhřík, Eduard Oškera, Jaroslav Pagáč, Jaroslav Pavlíček, Tonda Novák, 
Petr Bezděčík a Lenka Burešová. Zkoušky se konaly v sále U Uhříků.

METEOR: zprava lukovští hudebníci: Eduard Oškera a Jaroslav Pavlíček. Vystoupení v Luhačovicích. 
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nosále (U Uhříků), kde se právě končilo  
s promítáním filmů a pan správce Bo-
tík projevil hrdinského ducha, když 
partě výrostků svěřil klíče od tohoto 
kulturního svatostánku. Zkoušelo se na 
pódiu, takže atmosféra místa byla více  
než okouzlující.

Obě skupiny pak zkoušely v kinosá-
le, kde časem prořídly řady muzikantů  
a logicky se dvě kapely změnily v jed- 
nu. Přibyl klávesista Víťa Hába a po 
něm Karel Holík.

V sále hrávali ping-pongové turnaje sva-
záci, a tak bylo alespoň nějaké publikum. 
Občas se hrálo na nějakých svazáckých 
„pařbách“ a na několika silvestrech.  
Pak přišla vojna.

Hned po ní se skupina znovu sešla. 
Přibyl basista Milan Mikl, spolužák  
z Fryštáku a brzy po něm i mladý klá- 
vesista Martin Jaša. Z původní sestavy 
zbyl Fera, Vráťa a Milan.

Na začátku 80. let vznikla ve světě  
spousta nových rockových kapel, které 
se staly po Olympiku a Katapultu nový-
mi vzory lukovských rockerů. V regionu 
jsme vzhlíželi na Holešovsko, kde začaly 
hrát na bigbítech kapely EXPO a MO-
TUS. Jejich zvuk a styl byl jiný, než se 
hrával na Zlínsku. Po jejich vzoru jsme 
začali tvořit české texty na světové roc-
kové pecky. Tím se písničky staly srozu-
mitelné všem.

Dlouho se přemítalo o názvu kapely, 
až se všichni shodli na návrhu Milana 
Přívary dát název AKCENT (hudební 

důraz, přízvuk).Ještě bylo nutné za-
volat orgány z Okresního kulturního 
střediska a udělat přehrávky. Uklidilo 
se v sále, připravilo pohoštění a do re-
pertoáru se napsaly písničky českých 
interpretů. Komise se po občerstvení 
dostala do lepší nálady, a tak skupina 
obdržela i slušné ohodnocení.

Sešroubovali jsme pořádné bedny, spájeli 
kabely a šli jsme do toho!

První zábava se hrála na jaře 1984 ve  
Vlčkové. Sál byl plný, vše šlapalo, jak  
má být. O půlnoci bouchl velký reflek-
tor, což návštěvníci považovali za sou-
část „show“. My jsme však vytřepávali 
střepy z vlasů. Druhé, pro skupinu dů-
ležité vystoupení, se hrálo v létě na hřiš- 
ti v Lukově na veliké diskotéce sva- 

zarmovského klubu. Diskžokej Luďa 
Chudárek měl nahrány stovky písniček  
z rádia „Luxembourg“. Jejich disko-
téky byly na začátku 80. let vždycky 
plné. Ne jinak tomu bylo tenkrát na 
hřišti, ale zapojení nástrojů vyžadova-
lo přepojování kabelů, což pod tlakem 
davu lidí nebylo nijak jednoduché.

Po této velké akci skupina hrála ob-
čas po okolí, ale brzy přišla nabídka 
hrát pravidelně každý večer v kavárně 
„Sýpka“ v Otrokovicích. Přišlo nám 
to asi jako paralela s osudem slavných 
Beatles, kteří začínali v baru v Ham-
burku, tak jsme to vzali. První večer 
tam seděli tři znudění hosté, ale během 
měsíce začalo být narváno. Kliente-
la kavárny však byla jiná, než si pan 
provozní představoval. Rocková a me-
talová hudba přilákala do potemnělého 
baru publikum, které z něho udělalo 
málem anarchistické doupě. Rychle  
s námi ukončili smlouvu.

Na zkoušku do kinosálu jednou přišli dva 
pánové s manželkami v drahých kožiších 
a měli pro nás nabídku. Byli to bývalí 
členové skupiny PREMIER - Jaroslav  
Štuler a Ivan Kaláč, kteří tehdy jezdili  
s první videodiskotékou po Zlínském 
kraji a hlavně po Slezsku okolo Opavy. 
Koupili tehdy velmi drahou novinku - 
videorekordér. Dva velké barevné tele-
vizory a reprobedny použili z Premieru. 
Televizory ozvučené velkou aparaturou 
tam pravidelně sledovaly i tisíce lidí. Ne-
dalo to spát kulturním orgánům a sva-
zu OSA (Ochranný svaz autorů), kteří 

AKCENT: Jedno z prvních vystoupení - svatba ve Velkých Karlovicích.
 

AKCENT: zleva nahoře: Milan Mikl, Miroslav Jurčička, Vratislav Včelák, František Šarman
                 zleva dole: Roman Petřík (zvukař), Martin Jaša, Milan Přívara 
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neměli pro tuto činnost žádné zařazení. 
Napadlo je tedy, že tam bude hrát živá 
kapela (tedy AKCENT) a videodisko-
téka bude vyplňovat přestávky. Tak 
jsme začali jezdit hrávat celé víken-
dy do pohraničního Slezska. Spávali 
jsme v malých hotelích a ubytovnách 
a připadali si jako umělci na šňůře. 
Vůbec nevadilo, že o přestávkách bylo 
u pódia namačkáno víc lidí než při 
naší produkci. Lidé se zbožně dívali 
na zrnícího Michaela Jacksona a jeho  
„Thriller“. Od té doby skupina hrála  
s touto produkcí i po celém Zlínském 
kraji. Asi po dvou letech OSA ce-
lou videoprodukci (vesměs nahranou  
z rakouské televize) zakázala úplně.  
A nám už se taky nechtělo zvedat po-

řád dva těžké televizory na beztak už 
velkou hradbu beden.

První autododávka Škoda 1203 cestování 
dlouho nevydržela, tak ji kapela vymě-
nila za legendární autobus Škoda RTO. 
Ten přestavěla pro nákladní účely.

V průběhu 80. let se na pozici druhého 
kytaristy vystřídali Pavel Strava a Mi-
rek Jurčička ze Zlína. Na klávesy pak 
Pavel Březina ze Štípy. Samozřejmě se 
neustále zvětšovala aparatura, které už 
byl plný autobus. S Milanem Kocfel-
dou – osvětlovačem, skupina postavila 
na tu dobu velký světelný park z 50 ple- 
chovek od barev a parabol. Časem se ex-
perimentovalo i s pyrotechnickými efek-

ty. Ale když se musel v Ratiboři evakuo-
vat plný sál a když lidem u beden párkrát 
málem hořely bundy i vlasy, uznali jsme, 
že zapalovat střelný prach v sále, kde tan-
cuje 500 lidí, není dost bezpečné.

Na tehdy ilegální rádiové stanici „Svo-
bodná Evropa“ se zmínili o Akcentu  
jako o přední bigbítové skupině na  
střední Moravě.

Při listopadových událostech v ro- 
ce 1989, s vidinou „lepších zítřků“, 
skupina se svojí aparaturou ozvučova- 
la zlínské náměstí. 

Text: František Šarman
Foto: archiv skupiny Akcent

Pokračování v LZ 5/2016

ZPÍVÁNÍ JE MŮJ CELOŽIVOTNÍ MILOVANÝ KONÍČEK 
ROZDÁVAT LIDEM RADOST

„Kysucký kraj je nejchudším kra-
jem na Slovensku ovšem také nej-
zpěvavějším. Když byla velká chu-
doba, lidé se dávali do zpěvu. U nás 
se zpívají takzvané trávnice, to jsou 
ty táhlé bolestné písně.“ 

Už na základní škole chodila Štěpánka 
do sboru a zúčastňovala se pěveckých 
soutěží. Zpívala na svatbách, vítání 
občánků, pohřbech, slavnostních udá-
lostech. Když se přestěhovala do Lu-
kova, pan Milan Přívara v ní okamžitě 
rozpoznal obrovský pěvecký talent. To 
už byl krůček do smíšeného pěveckého 
sboru Radost. Máme obsáhlý repertoár 

Slýchávala Štefánia Halašková ať už jako pracovnice Domova pro seniory v Lukově nebo skvělá sopranistka  
a nesmírně činorodá žena. Štěpánka, rodačka z Kysuckého kraje, se zpěvu věnuje už několik desetiletí. 

– klasické skladby, písně, spirituály, li-
dové písně, solové písně s doprovodem 
i a capella.
 
„Zpívání je můj celoživotní milova-
ný koníček – rozdávat lidem radost,  
z projevu zpěvu. Vždycky jsem 
chtěla studovat zpěv. Ale ne ten 
klasický, ale ten náš zpěvavý, lido-
vý, srdcový. Talent jsem dostala od 
Pána Boha a jsem moc ráda, že ten 
dar mohu předávat dál. Když jsem 
se zabydlovala v Lukově, tak mi 
všichni začali říkat Štěpánko, zvyk-
la jsem si, ale Štefánia je moje srd-
cová záležitost.“

Máme tu čest poblahopřát paní Ludmile Stránské  
k jejímu krásnému jubileu. Tedy přejeme jí hodně zdraví,  

aby se v domově cítila stále dobře a hlavně ať má radost  
z každého prožitého dne.

Kolektiv zaměstnanců a klientů DS Lukov

KLIENTKA DOMOVA PRO SENIORY LUKOV OSLAVILA 100 LET
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LÉTO 
V DOMOVĚ PRO SENIORY LUKOV

NAŠI JUBILANTI
Tak už máme za sebou polovinu ro- 
ku 2016, a to je důvodem k oslavě 
našich jubilantů v Domově seniorů 
Lukov. Vždy za námi přijedou pra-
covnice Magistrátu města Zlína popřát 
bývalým Zlíňákům s kyticí a letos  
i s poukázkou do lékárny. Toto na- 
vrhla paní Mgr. Eva Bartošová, což 
považujeme za vynikající nápad. Za 
léky se totiž utrácí nejvíce peněz. 

Na začátku přivítala naše oslavence 
paní ředitelka Ing. Michaela Procház-
ková a popřála všem hodně zdraví  
a pohody do dalších let života.

Nejstarší obyvatel domova v tomto 
čtvrtletí slaví 97 let a naopak nej-
mladšímu je 70 let. V příjemné at-
mosféře proběhlo posezení u kávy 
a u povídání nechybělo ani slad- 
ké pohoštění. 

Díky patří všem našim pracovnicím  
za připravení této oslavy. Každý jubi-
lant cítil, že je to pro něj výjimečný  
den a že není opomíjený a už vůbec  
ne zbytečný.

KULTURA 
V DOMOVĚ SENIORŮ
S připraveným vystoupením k nám při-
jel zazpívat Dětský soubor Laštověn-
ka s pásmem „Léto“. Děti byly ustro-
jeny ve valašských krojích, jejich věk 
se pohyboval od 4 let do 10 let. Soubor  
k nám zavítal ze školy Veselá. Jejich 
vystoupení bylo velmi náročné. Děti 
tančily, zpívaly, recitovaly říkanky  
a od těch malých byl projev až dojem- 
ný. Děkujeme paní Květě Trtílkové, 
která se těmto dětem věnuje neúnavně 
již několik let. 

V sobotu 11. června nám přišli zahrát 
na hudební nástroje žáci Základní 
umělecké školy Morava pod vede-
ním p. Milana Přívary. Tento koncert 
byl velice krásný. Zpívaly se písnič-
ky z Valašska a také zazněly skladby 
s chrámovou tématikou. Tuto hudbu 
přednesli na hradě Lukově při „Noci 
kostelů“ a nám ji přiblížili v našich 
podmínkách. Podle velkého potlesku 
bylo vidět, že koncert se líbil všem. 
Děkujeme za nevšední zážitek a za 
krásně prožité odpoledne.

SPORTUJEME V DOMOVĚ
V měsíci červnu se uskutečnil tur-
naj v ruských kuželkách. Soutěžit 
přijeli klienti z domovů Luhačovice, 
Napajedla, Otrokovice, Loučka, Ho-
lešov a samozřejmě pořádající Lu-

kov, (ten dokonce sestavil dva týmy). 
Tato soutěž byla plná elánu, fandění 
družstvům a netrpělivého čekání na 
výsledky. Naše heslo je vždy: „Ne-
přišli jsme vyhrát, ale reprezentu-
jeme náš domov“. Na závěr bylo  
i pohoštění s vyhlášením výsledků,  
s předáním pohárů a s přáním šťastné 
cesty domů. 

Také náš domov seniorů se pravi-
delně zúčastňuje velkého turnaje  
v pétanque a to v Domově seniorů 
na Burešově. Tento turnaj zaháji-
la členka Rady Zlínského kraje paní  
Mgr. Taťána Valentová Nersesjan. 
Na toto klání přijelo 11 družstev 
ze širokého okolí. Hrálo se na dvou 
hřištích, počasí bylo opravdu let-
ní (pravé vedro), ale přežili všich-
ni. Po únavné hře nás čekalo vel-
ké pohoštění, včetně hudby, kdy 
nám hráli velmi známé písničky  
a pro ty troufalejší i k tanci.

Na závěr bych chtěla sdělit čte-
nářům Lukovského zpravodaje, 
že náš výbor seniorů skončil svoji 
činnost na konci června, a to ze 
zdravotních důvodů. Ale i nadále 
vás budu ráda informovat o dění 
v našem domově seniorů. 

Věra Horáková, 
obyvatelka domova seniorů



kolo termín čas (hod.) utkání

1. SO 6. 8. 17.30 Lukov - Němčice

2. NE 14. 8. 17.30 Kostelec u Hol. - Lukov

3. SO 20. 8. 17.30 Lukov - Otrokovice B

4. NE 28. 8. 16.30 Admira Hulín - Lukov

5. SO 3. 9. 16.00 Lukov - Slavičín B

6. NE 11. 9. 10.00 Lípa - Lukov

7. SO 17. 9. 15.30 Lukov - Lůžkovice

8. NE 25. 9. 15.30 Příluky - Lukov

9. SO 1. 10. 15.00 Lukov - Mladcová

10. NE 9. 10. 15.00 Veselá - Lukov

11. SO 15. 10. 15.00 Lukov - Nevšová

12. NE 23. 10. 14.30 Tlumačov - Lukov

13. NE 29. 10. 14.30 Lukov - Tečovice
(předehrávka 1. jarního kola za příznivého počasí)

MUŽI SK LUKOV 
1. B TŘÍDA KP, SKUPINA B

ROZLOSOVÁNÍ 
PODZIM MISTROVSKÁ SEZÓNA 2016/2017

Pozor ! 
U rozlosování může dojít ke změnám, sledujte na  
www.facebook.com/SKLukov, www.ofszlin.cz  
nebo Úřední zprávy OFS Zlín.

kolo termín čas (hod.) utkání

1. SO 20. 8. 10.00 Lukov - Halenkovice

2. NE 28. 8. 15.00 Štípa - Lukov

3. VOLNO

4. NE 11. 9. 13.30 Lhota - Lukov

5. SO 17. 9. 10.00 Lukov - Jaroslavice

6. ST 21. 9. 16.30 Březnice - Lukov

7. SO 1. 10. 10.00 Lukov - Tečovice

8. SO 8. 10. 10.00 Lukov - Tlumačov

9. NE 16. 10. 13.00 Racková - Lukov

10. SO 22. 10. 10.00 Lukov - Fryšták

11. NE 30. 10. 12.30 Kudlov - Lukov

MLADŠÍ ŽÁCI
OKRESNÍ SOUTĚŽ, SKUPINA A

kolo termín čas (hod.) utkání

1. NE 21. 8. 10.00 Tlumačov - Lukov

2. PÁ 26. 8. 17.00 Lukov - Kudlov

3. NE 4. 9. 10.00 Halenkovice - Lukov

4. PÁ 9. 9. 17.00 Tečovice - Lukov

5. PÁ 16. 9. 17.00 Lukov - Mladcová

6. VOLNO

7. PÁ 30. 9. 17.00 Lukov - Březnice

8. NE 9. 10. 10.00 Žlutava - Lukov

9. PÁ 14. 10. 17.00 Lukov - Jaroslavice

10. ČT 20. 10. 16.30 Fryšták - Lukov

11. PÁ 28. 10. 17.00 Lukov - Hřiv. Újezd

MLADŠÍ ŽÁCI
OKRESNÍ SOUTĚŽ PŘÍPRAVKY, SKUPINA A

FOTBALISTÉ LUKOVA ZDÁRNĚ UKONČILI
DALŠÍ SOUTĚŽNÍ ROČNÍK 2015/2016. 

Mužstvo mužů se umístilo na 13. mís-
tě se ziskem 28 bodů. Pro jarní část 
soutěže se trenérského kormidla cho-
pil pan Jaroslav Hrbáček z Fryštáku.  
Pod jeho taktovkou uhrálo mužstvo  

z 12 zápasů 15 bodů a splnilo hlav-
ní cíl – záchranu v krajské soutěži 
1. B, sk. B. Družstvo mužů se však 
stále potýkalo s nízkým počtem 
hráčů a na některá utkání odjíždě-

la jen s jedním náhradníkem. Proto 
pro nadcházející ročník přišli dal-
ší tři noví hráči: Richard Mikeska  
(Vizovice), Ladislav Staněk (Podkop-
ná Lhota) a Prokop Minařík (Hvozd-

BENEFIČNÍ UTKÁNÍ  
PETRA MARUŠÁKA
Lukov 35´ - Štípa 35´ (1:0)

FOTOREPORT  
můžete zhlédnout na: www.lukov.cz (Jsem občan - Fotogalerie)
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ORDINAČNÍ HODINY
MUDr. Jana Mlčochová

Praktická lékařka pro děti a dorost

Po:      7.30 – 11.30  ordinace pro nemocné

   12.00 – 14.00  ordinace pro pozvané pacienty
        (preventivní prohlídky, očkování)

Út:      7.30 – 11.30  ordinace pro nemocné

   12.00 – 14.00 poradna pro kojence – z Fryštáku

St:     7.30 – 11.30  ordinace pro nemocné

   12.00 – 14.00 ordinace pro pozvané pacienty
        (preventivní prohlídky, očkování)

ČT:        7.30 –    9.30  ordinace pro nemocné

       9.30 – 11.30 poradna pro kojence – z Lukova

   12.00 – 14.00 ordinace pro pozvané pacienty
        (preventivní prohlídky, očkování)

Pá:    7.30 – 10.30  ordinace pro nemocné

   10.30 – 12.00 ordinace pro pozvané pacienty   
        (preventivní prohlídky, očkování)
          

Tel. 577 911 222
Aktuální informace a případné změny naleznete na:  
www.mudr-jana-mlcochova.modernilekar.cz

V zájmu zachování oddělené léčebné a preventivní péče prosíme pacienty,  
aby přicházeli do čekárny nejpozději 20 min. před koncem ordinační doby.

V zájmu zachování oddělené léčebné a preventivní péče prosíme  
pacienty, aby přicházeli do čekárny nejpozději 20 min. před koncem 
ordinační doby.

Fryšták, Komenského 5
Tel. 577 911 222
Aktuální informace a případné změny  
naleznete na:  
www.mudr-jana-mlcochova.modernilekar.cz

Pro více informací nás prosím kontaktujte na 
tel. 731 857 173 

nebo e-mail sdorazinova@seznam.cz.

ná). Do kádru mužů se také budou 
postupně zapojovat naši talentovaní 
dorostenci, kteří významnou měrou 
přispěli k postupu dorostu Fryštáku do 
krajské soutěže. Lukovští dorostenci 
budou díky novému přestupnímu řádu 
hrát v dorostenecké kategorii za Fryš-
ták a zároveň za mužskou kategorii  
v Lukově. Z mužstva, které hrálo jarní 
část soutěže, odešel Radim Kamenčák  
a Michael Čík do Březůvek a Martin 
Hubík ukončil aktivní kariéru. Dou-
fejme, že nadcházející soutěžní ročník 
bude pro Lukov lepší a nebude se mu-
set strachovat o sestup. Naše skupina 
je však velmi vyrovnaná a naším hlav-
ním cílem je udržet tuto soutěž pro 
mladší nástupce lukovského fotbalu. 

Lukovští žáci hráli okresní soutěž 
Mladších žáků sk. A a trenérem se 
stal Michal Teplý. Po zahájení soutě-
že se hráči zápas od zápasu zlepšovali  
a předváděli vynikající výkony. Na-
konec jsme se umístili na pěkném  
5. místě se ziskem 26 bodů. Během ce-
lého soutěžního ročníku neustále při-
bývalo hráčů, kteří pravidelně chodili 

na tréninky a také na soutěžní utkání. 
Stalo se pravidlem, že na každé utká-
ní bylo přítomno 18 – 23 hráčů. Proto 
bych chtěl všem hráčům a také rodi-
čům poděkovat za podporu svých dětí 
na zeleném trávníku i mimo něj. Nevá-
hali pomoct při venkovních utkáních 
s odvozem dětí a svou přítomností 
podporovat jejich aktivitu. Vzhledem 
k tomu, že věk hráčů se pohyboval  
od 6 do 12 let, přihlásili jsme do soutěže 
dvě mužstva, a to mladší žáky a starší 
přípravku. Za mužstvo přípravky mů-
žou hrát děti s ročníkem narození 2006 
a mladší. U mladších žáků pak děti  
s ročníkem narození 2004 a mladší. Aby 
se děti stále zlepšovaly ve svých výko-
nech, budou také rozděleny tréninky na 
dvě mužstva. Děti budou mít tréninky 
v úterý a pátek, jedno mužstvo od 15.30 
hod. a druhé od 17.00 hod. 

Hracím dnem pro muže a mladší žáky 
bude sobota – žáci v 10.00 hod. a muži 
odpoledne. Přípravka bude mít hrací 
den v pátek od 17.00 hod. 

Rád bych touto cestou ještě jednou 

poděkoval všem sponzorům, firmám - 
Kamiros, Januška kompresory, Hubert 
Kutňák a především Obci Lukov za 
finanční podporu tohoto sportu v Lu-
kově. Bez této pomoci bychom nebyli 
schopni zajistit zdárný průběh soutěže. 
Poděkování patří také všem lidem, kte-
ří se aktivně podílí na organizaci utká-
ní. Na tuto činnost je nás stále málo, 
proto pokud by někdo chtěl pomoci ze-
jména s činností okolo fotbalu, velmi 
rádi jej přivítáme mezi sebe, protože 
lidí okolo fotbalu máme stále málo.

Michal Teplý



Periodická tiskovina územního samosprávného celku Lukovský zpravodaj – vydává Obecní úřad Lukov 
vychází 6 × ročně • náklad 700 ks • neprodejný

uzávěrka LZ 4/2016 – 15. 7. 2016 • uzávěrka LZ 5/2016 – 15. 9. 2016
registrační číslo MK ČR E13007 • tisk D Print s. r. o., Zlín 

Odpovědný redaktor: Michal Teplý (mistostarosta@lukov.cz)
Redakce: Martin Lysák (martinlysak4@seznam.cz), Olga Skovajsová (olga.skovajsova@seznam.cz) 

Grafická úprava, zlom a autorsky neoznačené fotografie: Martin Lysák

Zd
ro

j: 
M

at
rik

a 
O

Ú
 L

uk
ov

, D
S 

Lu
ko

v

Ludmila Sluštíková    88 let
Jiří Jančařík     70 let

ZÁŘÍ:
Vladimír Žůrek    90 let
Růžena Hutěčková    70 let
Ludmila Šustrová    75 let

Lukovská matrika
Jubilanti v Lukově

SRPEN:
Marie Gáborová    60 let
Jaroslava Janská    60 let
Karel Sobieský    70 let
František Zemčík    60 let
Jarmila Brázdová    85 let
Jarmila Matonohová    94 let
Alois Klačánek    82 let

SRPEN:
Blahynková Marie
Skovajsová Anna
Neradová Danuše
Černoch Miroslav
Pudová Zdenka
Kuška Zdeněk
Stolaříková Marta
Zaoralová Jaroslava
Kremplová Květoslava
Libigerová Štěpánka
Kohn Stanislav
Bořutová Emílie
Pospíšil Miloslav
Jandlová Bohuslava

Jubilanti v domově pro seniory

Oškerová Růžena
Čechová Anna 
Řiháková Františka

ZÁŘÍ:
Krajčová Dagmar
Churá Jindřiška
Bajza Alois
Konečná Drahomíra
Staňková Božena
Postavová Ludmila
Stránská Ludmila
Junášková Božena
Bezděčík František
Maňásek František

Václavík Jiří
Večeřová Zdenka
Votavová Zdeňka
Doležalová Marie
Šmehlíková Marie
Maryníková Štěpánka
Kalíková Zdena
Schier Richard
Czehowský Josef
Koplíková Ludmila
Ondrová Věra
Krajča Vojtěch
Grigerová Jarmila
Chudárková Marie 
Kotačka Antonín

Přivítání do společenství obce dne 25. 6. 2016

Karel Bošan  15. 11. 2015
Michal Kolář  8.      1. 2016
Matěj Novák    9.  1. 2016
Eliška Pavelcová  29.  1. 2016
Valerie Konečná  27.  3. 2016

Patrik Matušinec   31. 3. 2016
Robin Černoch       30. 4. 2016
Elena Kosečková               3.  5. 2016
Karolína Tomšů   8. 5. 2016

Dne 17. března 2016 zemřel v Praze, ve věku 84 let

Ing. Zdeněk Kocfelda, lukovský rodák.

Kdo jste ho znali, věnujte mu tichou vzpomínku.
Děkuje rodina Kocfeldova
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DĚTSKÝ DEN 29. 5. 2016

FOTOREPORT můžete zhlédnout na: www.lukov.cz (Jsem občan - Fotogalerie)

DEN STROMŮ A DEN S LESY ČR 28. 5. 2016

ZAKONČENÍ SEZÓNY MLADŠÍCH ŽÁKŮ 18. 6. 2016

O POHÁR SDH LUKOV - ŽÁCI 18. 6. 2016

FOTOREPORT můžete zhlédnout na: www.lukov.cz (Jsem občan - Fotogalerie)

FOTOREPORT můžete zhlédnout na: www.lukov.cz (Jsem občan - Fotogalerie)

FOTOREPORT můžete zhlédnout na: www.lukov.cz (Jsem občan - Fotogalerie)




